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33 m-es, fedett sportmedence épül Mart-
fűn a szolnoki székhelyű Invictus Úszó és Ví-
zilabda Egyesület és a Martfű Termál SPA 
együttműködésével. A Magyar Vízilabda 
Szövetség által kiírt, vissza nem térítendő tá-
mogatással megvalósuló medence ünnepé-
lyes alapkőletételére 2019. október 8-án dé-
lelőtt került sor.

Az új beruházás értéke 250 millió forint, 
mely 70%-os intenzitású TAO támogatásból 
valósul meg. Az egy évig tartó kivitelezési 
munkálatok szeptember végén indultak.

A beruházás a martfűi uszoda- és szál-
lodakomplexumhoz kapcsolódik. A létesít-
mény bővítésével a régión túlmutató úszó- 
és vízilabdabázis jön létre Martfűn, kiszéle-
sítve a már meglévő, Invictus SC által mű-
ködtetett utánpótlás bázist.

Az elmúlt évek során Martfű széles kör-
ben ismertté vált a vízilabda szakma berkei-
ben. Mára az utánpótlás edzőtábor és az In-
victus SC bázisává vált, de az OB I felnőtt fér-
fi és női csapatai is rendszeresen látogatják, 
valamint a 2020-ban kezdődő bajnoki évad-
ban induló, Invictus SC sportolóiból álló OB 
II-es csapatnak is itt lesz a központja.

A Magyar Vízilabda Szövetség minden év 
decemberében hagyományosan itt rendezi a 
tehetségkutató Mikulás Kupát, és az éves 
bajnokságok több korosztályában is Martfűn 
rendeznek meccsnapokat, szintén az Invic-
tus SC szervezésében.

A beruházás amellett, hogy új munkahe-
lyeket teremt, összhangban áll a kormány 
sportoktatással, egészséges életre történő 
neveléssel kapcsolatos törekvéseivel.

Az Invictus Sportegyesület Kis Gábor 
olimpiai bajnok vízilabdázó szakmai irányítá-
sával, hét településen két fő bázissal műkö-
dik, Mezőtúron és Martfűn.

A négy éve alakult egyesület célja Szol-
nok megye úszás- és vízilabda sportjának 
népszerűsítése. Megyei, regionális sport-
egyesületet hoztak létre, sportoltatva, verse-
nyeztetve a gyerekeket. A mára háromszáz 
fős létszámmal működő egyesület élcsapa-
toknak nevel sportolókat – tudtuk meg Mohi 
Zoltántól, a beruházó egyesület szakosztály-
vezetőjétől.

– Ez a beruházás nagy lehetőséget nyújt 
a térség fiataljai, sportolói részére: megköny-
nyíti az úszás és a vízilabda alapjainak lera-
kását. Nem csak az egyesületünk számára 
hasznos, hanem a térség, a városok számá-
ra is, a sportturizmus fejlesztésében megha-
tározó beruházás jöhet létre.

Tomasovszky Lászlóval közös munkánk-
nak köszönhetően olyan sport-vízilabda élet 
alakult ki a térségben, amelyre sok város és 
régió büszke lenne – hangsúlyozta a korábbi 
válogatott, olimpikon vízilabdázó.

– Büszke vagyok rá, hogy a térség képes 
arra, hogy ilyen beruházásokat megvalósít-
son. Büszke vagyok arra, hogy itt vannak 
azok az emberek, akik megálmodták ezt, fej-
lesztik a saját vállalkozásukat, a saját sport-
egyesületüket, de ezzel fejlesztik az egész 
térséget – hangsúlyozta Boldog István. – 
Gratulálok a tulajdonosnak, az egyesületnek 

és a város lakosságának, hiszen Martfű vá-
ros fejlődik ezzel a beruházással! – fogalma-
zott térségünk országgyűlési képviselője.

Dr. Papp Antal is örömmel látja a Martfű 
Termál SPA további fejlődését.  Ennek most 
más módja van, a vízilabda sport. Magyaror-
szágon hatalmas hagyományai vannak a ví-
zilabdának. Nagy örömmel vesszük, hogy itt 
is élsport lesz majd Martfűn, egy kiemelkedő 
sportág, és országosan is megjelenhet a te-
lepülés neve.

Martfű polgármestere is gratulált minden 
szereplőnek, aki hozzájárult, hozzájárul a 
már megkezdett beruházás megvalósításá-
hoz.

Az alapkőletétel ünnepélyes pillanatai kö-
vetkeztek, Boldog István, dr. Papp Antal, Mu-
hi Zoltán és Tomasovszky László közremű-
ködésével.

– A tervek több, mint két évvel ezelőtt el-
készültek. A lehetőséghez kellett az idő, hogy 
az egyesület olyan erőre kapjon, olyan támo-
gatottsága, olyan sportolói bázisa legyen, 

Beruházás a vízi sportok népszerűsítéséért
MÁR ÉPÍTIK AZ ÚJ ÚSZÓMEDENCÉT MARTFŰN

amit valóban támogathatónak látott a TAO 
pályázat keretében a Magyar Vízilabda Szö-
vetség, elfogadva ezt a beruházási ötletet. 
Kellett ez a plusz két év, hogy az első kapa-
vágások meginduljanak – fogalmazott Toma-
sovszky László. – Jelenleg a tereprendezés, 
a medence alapgödrének kitermelése folyik. 
Remélem, hogy a jövő év október 24-re ter-
vezett átadási határidő tartható lesz. Én sze-
retném legalább egy héttel előre hozni, hogy 
az 55. születésnapomra nyíljon meg az uszo-
da! – mondta bizakodóan a Martfű Termál 
SPA igazgatója.

Ezzel a beruházással a regionális gyógy-
hely minősítéssel rendelkező turisztikai komp-
lexum utolsó rendezetlen területe is elnyeri 
korábban tervezett funkcióját, az új úszóme-
dence átadását követően a Martfű Termál 
SPA és a Termálhotel Martfű*** gyógyszállo-
da a sportolási és pihenési lehetőségek ked-
vező feltételeivel várja az itt élőket és a váro-
sunkba érkezőket.

Herbályné Kalmár Irén

A MELLRÁK ELLENI KÜZDELEM jegyé-
ben ismét közös sétára és kerékpározásra 
várta a Jóreménység Klub Egyesület és a 
Rákbetegek Országos Szervezete az érdek-
lődőket a Martfű Városi Művelődési Központ-
hoz, 2019. szeptember 27-én.

– Fontos, hogy elmenjünk rákszűrésre. A 
rózsaszín lufi a remény színe, és mi bízunk 
abban, hogy meg lehet előzni a daganatos 
betegségeket, de az időben felfedezett 
betegségek is jó eséllyel gyógyíthatók –  
hangsúlyozta a rendezvényen Máté Gizella. 
– Saját magunk tehetünk legtöbbet egész-
ségünk megőrzéséért. Nem mellékes, hogy 

az ember milyen minőségben éli minden-
napjait. Mozgással nagyon sok betegség 
megelőzhető, ezért is gondoltuk, hogy egy 
közös sétával hívjuk fel a figyelmet az 
egészségtudatos életmódra – tette hozzá a 
Jóreménység Klub Egyesület vezetője.

Az EURÓPA DONNA NAP szakmai elő-
adásait és a fennállásának 25 éves évfor-
dulóját ünneplő Jóreménység Klub Egye-
sület bemutatkozását követően, a program 
zárásaként megrendezett, az egészségtuda-
tos életmódot népszerűsítő sétába és 
kerékpározásba ezúttal is sokan bekapcso-
lódtak.                       Herbályné Kalmár Irén

Saját magunk tehetünk legtöbbet egészségünk
megőrzéséért!
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Korszerűsíti, energiatakarékos LED-es 
hálózatra cseréli az önkormányzat Martfű 
közvilágítási rendszerét. A település, pályá-
zati lehetőség híján, saját erőből valósítja 
meg a beruházást, három év alatt, az ehhez 
igazodó fizetési ütemezéssel.

Az új közvilágítási rendszer kiépítéséről 
és az ehhez szükséges közbeszerzési eljá-
rás lefolytatásához közbeszerzési tanács-
adó megbízásáról a 2019. október 26-i ülé-
sén döntött a képviselő-testület.

A beruházással hozzávetőleg 40-50%-os 
energia megtakarítást lehetne elérni, fényá-
ram-szabályozási módszer alkalmazásával 
a megtakarítás tovább javítható. A modern vi-
lágítási rendszerekkel szemben már alapve-
tő elvárás a szabályozhatóság. Az izzóknál, 
fénycsöveknél és kompakt fénycsöveknél 
használt szabályozási technológiák a LED-
es világításnál is elérhetőek.

Az önkormányzat felmérette a város köz-
világítási rendszerének állapotát, energiata-
karékos korszerűsítésének bekerülési- és 
megtérülési számításait, és elkészíttette a 
korszerűsítés kiviteli terveit. A felmérések 
alapján - a megtakarítás mellett - 60-70 da-
rabbal több világítótestet szerelnek fel a vá-
rosban, a gyalogos átkelők környékére pedig 
erősebb világítótestek lettek betervezve.

Az önkormányzat a tervek készítésekor 
megkereste a hálózatott üzemeltető E.ON-t 
is, hogy a felújítással együtt cserélje ki a régi, 
elavult és gyakran hibás hálózatot is.

LED-es közvilágítási rendszer épül a 
város közterületein

További önkormányzati utak felújításához 
és a temetőnél parkolók építéséhez előirány-
zat biztosításáról döntött a képviselő-testület 
a 2019. szeptember 26-i ülésén.

Az utak állapota és a lakossági igények fi-
gyelembevételével dr. Papp Antal polgár-
mester több nem engedélyköteles beruhá-
zás megvalósítására tett javaslatot a képvi-
selő-testület számára.

A nem engedélyköteles beruházások 
esetében nincs tervezői költségvetés, ezért 
beruházásonként három árajánlatot kért be 
az önkormányzat.

A legkedvezőbb ajánlatok alapján a terve-
zett beruházások közül a Vitéz dűlő mart 
aszfaltozása bruttó 2 millió, a Zsófia halom 
út két szakaszban történő mart aszfalto-
zása 5 millió, a régi Temető belső útjának 
aszfaltozása 3.7 millió, a Kövér majorban ta-
lálható beton törmelék darálása és rostálá-
sa 6.7 millió forintba kerül. A darált, rostált be-
ton törmeléket az útfelújításoknál használják 
fel.

További beruházásként a polgármester 
javaslatot tett az új Temető parkolójának ki-
alakítására is. Ez a fejlesztés engedélyköte-
les, a 38 új parkoló kialakításának költsége, a 
tervezői költségvetés alapján, 31.7 millió fo-
rint. Az előzetes egyeztetés szerint a tényle-
ges költség azonban várhatóan jelentősen 
alatta marad majd tervezettnek – tájékozta-
tott a testületi ülésen dr. Papp Antal.

Újabb útfelújítások és parkoló építés

Az önkormányzat a 2019. évi költségveté-
sében a buszpályaudvar körüli út felújítására 
bruttó 30 millió Ft-ot, a Tiszavirág út karban-
tartására 7 millió Ft-ot és a régi Temető kerí-
tés építésére 7.5 millió Ft-ot különített el. A 
tényleges költségek a buszpályaudvar beru-
házásnál 9.9 millió, a Tiszavirág út esetében 
pedig 4,1 millió forint összegben zárultak. A 
temető kerítés cseréjének elszámolása még 
folyamatban van.

Az új kerítés készítése során, a lakossági 
igényeknek megfelelően, kiskapukat is kiala-

kítanak. Ezeket azonban zárni - nyitni kell, 
ami egyben korlátozza is a leendő kiskapuk 
mennyiségét – figyelmeztetett a testületi ülé-
sen a polgármester.

A képviselő-testület által most elfogadott 
beruházások tervezett összköltsége bruttó 
49.1 millió forint, amelyre egyrészt a megva-
lósított fejlesztések maradványa (23,1 millió 
forint), másrészt az éves költségvetés általá-
nos tartalék kerete (26 millió forint) szolgál fe-
dezetül.

Herbály Jánosné

A hatályos közbeszerzési törvény értel-
mében a beruházás közbeszerzési eljárás 
köteles. A közvilágítás korszerűsítésére, 
energiatakarékos LED-es közvilágítás kiépí-
tésére vonatkozó közbeszerzési eljárás 
megindításáról és az eljárás lefolytatásához 
közbeszerzési tanácsadó megbízásáról is 
döntött a képviselőtestület.

A közvilágítás-korszerűsítés első ütemé-
nek megvalósítására 40 millió forintot különí-

tett el az önkormányzat a 2019. évi pénzügyi 
tervében, így a munkálatok akár az idei év-
ben elkezdődhetnek.

Herbály Jánosné

Az idei évben is emlékfácskák ültetésével 
köszönti településünk legfiatalabb lakóit 
Martfű Város Önkormányzata. Folytatva az 
előző évi fásítást, ismét a Martfű Városi Mű-
velődési Központ és Könyvtár körülötti park-
ban kerül sor a facsemeték elültetésére, 
2019. november 9-én, 9 órától.

Ezúttal összesen 23, gömb- és sima kőris, 
szilfa és platán csemetét ültethetnek a szülők 
az önkormányzat Településüzemeltetési  
Csoportja által előkészített ültetőgödrökbe.

Az őszi időszakban, több helyszínen, az 
előző években telepített, kiszáradt babafák 
újraültetésére is sor kerül, a babák nevét jel-
ző táblák és karók javításával, pótlásával.

Martfűn hagyomány, hogy a városban élő 
kisgyermekes családok babafát ültetnek. Az 
önkormányzat 2011 óta kezdeményezi éven-
te ezt a családias megmozdulást, nagy siker-

23 baba, 23 babafa rel, hiszen egyre többen érdeklődnek és 
csatlakoznak a programhoz.

A babafa ültetésre még lehet jelentkezni, 
személyesen Gonda Lajosnál, a Polgármes-
teri Hivatal Műszaki Osztálya munkatársánál 
vagy az lgonda@ph.martfu.hu email címen.

Herbály Jánosné
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„Ezen a Martfű életében rendkívül fontos 
napon egy álom beteljesülésének lehetünk a 
részesei. Egy álomé, amely nem rólunk, ha-
nem a legfontosabb kincseinkről, a gyere-
kekről szól” – fogalmazott Fehér Petra, a 
JNSZ Megyei Közgyűlés alelnöke a Játékvár 
Óvoda és Bölcsőde Munkácsy úti Óvodájá-
nak ünnepélyes átadásán, 2019. szeptem-
ber 19-én délelőtt.

„Szinte teljesen új óvodát adhatunk át a 
gyerekeinknek” – mondta dr. Papp Antal. 
Martfű város polgármestere elismeréssel 
szólt a TOP-1.4-15-JNI-2016-00001 „Bölcső-
de bővítése, óvodai férőhelyek felújítása 
Martfűn” pályázat keretében létrejött beruhá-
zásról, amit kiváló minőségben sikerült meg-
valósítania a kivitelezőnek, az önkormány-
zatnak és az óvodának.

A Munkácsy úti Óvoda ünnepélyes átadá-
sán Turnyánszkiné Enyedi Andrea, az intéz-
mény vezetője köszöntötte a megjelent ven-
dégeket: Boldog István országgyűlési képvi-
selőt, Fehér Petrát, a Jász-Nagykun-Szolnok 
megyei Önkormányzat alelnökét, dr. Papp 
Antalt, városunk polgármesterét, Szász 
Évát, Martfű város jegyzőjét, Kupai-Szabó 
Kornél református lelkészt és Kovácsik Antal 
diakónust, városunk önkormányzati képvise-
lőtestületének tagjait, köztük Gonda István-
nét, az intézmény előző vezetőjét.

Örömmel tettek eleget a meghívásnak vá-
rosunk intézményeinek vezetői, a szülői 
munkaközösség tagjai, az óvoda fő támoga-
tóinak képviseletében Rigó Zoltán és Rigó 
Péter, a Rigó Kft ügyvezetői valamint Her-
czegné Horváth Eszter, az intézmény Portyá-
zó Porontyok Alapítványa kuratóriumi elnö-
ke.

A pályázat előkészítésében és megvaló-
sításában aktívan résztvevők is az intéz-
ménnyel ünnepeltek: a polgármesteri hivatal 
Műszaki Osztályának munkatársai és veze-
tője, dr. Molnár György, Martfű város főépíté-
sze, Honti Gyula, a kivitelező cég, a Csüllög 
és Társa Kft. vezetői Csüllög János és Csül-
lögné Némedi Gyöngyi, a Városüzemeltetési 
szakmai egység munkatársai és vezetői 
Gonda Lajosné és Tóth Ferenc, az önkor-
mányzat Pénzügyi Irodájának vezetője, 
Kontra Lajos valamint a Játékvár Óvoda és 
Bölcsőde munkatársai.

– Látványos dolog ez, hogy szinte telje-
sen új óvodát adhatunk át a gyerekeknek! – 
köszöntötte a megjelenteket dr. Papp Antal 
polgármester. – Öt évvel ezelőtt terveztük, 
négy éve nyújtottuk be és három éve sikerült 
ezt a pályázatot megnyerni. A beruházás 
több részből tevődött össze és sok munkával 
járt. Ugyan mi fordítva szerettük volna, de 
előírás szerint először a bölcsődét kellett 
megvalósítanunk, ezt követhette az óvoda-
bővítés. Pályázati támogatásként 119 millió 
forintot kaptunk a két épületre, végül össze-
sen 370 millió forintot költöttünk. Ebből a böl-
csőde beruházás 180 millió forintba került, az 
óvodabővítésnek pedig 193 millió forint lett a 

vége. A pályázatban szereplő két csoport-
szobás bővítésen túl újraépítettük szinte az 
óvodát, komoly átalakításokkal, új helyisé-
gek kialakításával.

– Mindig örömmel tölt el, ha a megyében, 
térségünkben az oktatási-nevelési intézmé-
nyeink megújulnak, fejlődnek, mert azzal a 
jövőnket építjük! – fogalmazott ünnepi kö-
szöntőjében Fehér Petra. – A Magyar Kor-
mány támogatásával, a Terület- és Telepü-
lésfejlesztési Operatív Program forrásának 
köszönhetően a Játékvár Óvoda és Bölcső-

de Munkácsy úti Óvodájában letettük a jövő 
alapjait.

Akkor jó a világ, ha jó benne gyereknek 
lenni. Úgy gondolom, hogy itt, Martfűn jó vi-
lág van a gyermekekre, hiszen az elmúlt idő-
szakban több nevelési - oktatási intézmény is 
megújult a településen. Biztos vagyok ab-
ban, hogy a mostani bölcsődések, óvodások 
és iskolások örömmel indulnak útnak minden 
reggel a korszerű, minden igényt kielégítő, 
komfortos épületekbe, ahol vidáman telik a 
nap, élvezetesebbek a játékok.

Szinte teljesen új óvodát adhattak át a gyerekeknek
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Ez a fejlesztés elsődlegesen nem a jelen-
nek szól: kiemelt célunk, hogy a vidék újra a 
fiatal családoktól legyen hangos, ők újra itt 
képzeljék el a jövőjüket, szeressék a vidéki 
életet. Ehhez minden segítséget meg kell ad-
nunk! – hangsúlyozta a Jász-Nagykun-Szol-
nok Megyei Közgyűlés alelnöke, példaként 
említve a martfűi bölcsőde- és óvodafejlesz-
tést.

– Nincs fontosabb annál, minthogy a jövő 
alapjait próbáljuk letenni. És a jövő alapjait a 
gyermekek jelentik! – erősítette meg az át-
adó ünnepségen Boldog István. – Az jelenti a 
magyar jövőt, ha sok-sok magyar gyermek 
születik. Ezeknek a gyermekeknek jó körül-
mények között kell nevelkednie. Nagyon fon-
tos a gyermek, de fontos, hogy a gyermekek-
re vigyázó, őket nevelő-oktató pedagógusok 
körülményei is olyanok legyenek, amiben jól 
tudnak dolgozni. Ez a két beruházás, akár a 
bölcsőde, akár ennek az óvodának a felújítá-
sa mindkét célt jól szolgálja. Megújult az épü-
let, minden sokkal szebb, jobb és korszerűbb 
lett, és ez volt a cél – fogalmazott térségünk 
országgyűlési képviselője, azt kívánva a 
martfűieknek, hogy még sok ilyen beruhá-
zást tudjanak végrehajtani az elkövetkező 
években.

– Többen figyeltük azt a csodát, amit az 
átadási határidő szűkössége miatt a kivitele-
ző Csüllög és Társa Kft. dolgozói és a Város-
üzemeltetési szakmai egység munkatársai 
véghezvittek rövid idő alatt. Nagy szüksé-
günk volt az összehangolt, előre megterve-
zett, szervezett munkára, hogy a gyermekek 
ellátása biztonságos, zökkenőmentes és a 
megszokott szakmai színvonalú legyen. Eb-
ben az intézményünk minden dolgozója ha-
talmas szerepet vállalt – hangsúlyozta Tur-
nyánszkiné Enyedi Andrea.

A bővítmény falazási munkálatai 2018 
szeptemberében kezdődtek, 2019. augusz-
tus közepétől pedig már zajlott a szervezés, 
a pakolás, a csoportszobák és helyiségek 
dekorálása, hogy a megújult óvodában kezd-
hessék el a nevelési évet. Az intézményve-
zető köszönetet mondott minden közremű-
ködő munkájáért:

- a Jász-Nagykun-Szolnok megyei Önkor-
mányzatnak, Boldog István képviselő úrnak, 
hogy fontosnak és támogathatónak érezték 
az önkormányzat által benyújtott pályázatot.

- Martfű Város Önkormányzatának, hogy 
a pályázat megvalósításához kiemelt ön-
résszel járult hozzá,

- dr. Papp Antalnak, hogy szívén viselte az 
óvodában folyó munkálatok szemlézését, a 
sok támogatást, figyelmet, energiát, amit az 
óvodai projekt sikeres megvalósításához 
nyújtott.

- Szász Éva jegyzőnek, a Polgármesteri 
Hivatal Műszaki osztályának és Pénzügyi 
Irodájának előkészítő, megvalósító, koordi-
náló munkáját,

- Honti Gyula városi főépítésznek, aki kie-
melt figyelmet fordított az óvoda felújítására, 
bővítésére,

- a kivitelező cégnek, a Csüllög és Társa 
Kft. munkatársainak és vezetőinek a felújítá-

sért, az együttműködésért és a sok segítsé-
gért, a megoldáskereső hozzáállásukért és a 
sok türelemért.

- a Városüzemeltetési szakmai egység 
munkatársainak, hogy folyamatosan segítet-
ték a felújítás és bővítés sikerességét. Ha 
szükség volt rá bútorokat cipeltek, költöztet-
ték a csoportokat, majd az egész óvodát, fel-
újították a bútoraikat, berendezési tárgyaikat.

- munkatársainak és mindenkinek, aki az 
intézményben dolgozik, amiért mindent meg-

tettek, hogy a gyermekek ellátása, nevelése, 
majd az óvoda berendezésének újratervezé-
se és megvalósítása magas szakmai színvo-
nalon megvalósulhasson.

- a szülőknek, akik a változásokat rugal-
masan követve, türelemmel és pozitív hozzá-
állással segítették az intézményt a megvaló-
sítás folyamatában.

A felújított önkormányzati intézmények át-
adásán már hagyomány, hogy városunk egy-
házi vezetői megáldják, felszentelik a meg-
újult létesítményeket.

– Azt kívánom, hogy senki ne járjon rosz-
szul, aki ebbe az óvodába hozza gyermekét, 
érezzék jól magukat és legyen meg a helyes 
nevelés, a családias hangulat, a testvéri 
együvé tartozás! – szentelte fel az új óvodát 
Kovácsik Antal diakónus.

– A Martfűi Játékvár Óvoda Munkácsy úti 
épületének megszépítése és bővítése a tel-
jes magyar oktatási és nevelési rendszer éle-

tében egy kisebb lépés, de nagy lépés az itt 
élő gyermekeknek, e gyermekeket nevelő 
szülőknek és az itt dolgozó felnőtteknek. Az-
zal, hogy Martfű Város Önkormányzata ezt a 
lépést megtette, fontos bibliai felszólításnak 
tett eleget: „Fáradozzatok annak a városnak 
a jólétén, ahová vittelek titeket! Ezzel a gon-
dolattal áldotta meg a gyermekintézményt 
Kupai-Szabó Kornél lelkipásztor.

A kivitelező Csüllög és Társa Kft ajándék-
kal, sok-sok gyermekjátékkal is készült erre 
az alkalomra, amiket csillogó szemekkel vet-
tek át az óvoda és az átadó ünnepség legfon-
tosabb szereplői, a gyermekek.

A kibővült és megújult óvodaépület fel-
avatását, az óvodaépület új bejáratánál, ha-
gyományosan a nemzetiszín szalag ünnepé-
lyes átvágása zárta, átadva az intézményt a 
gyerekek, az óvoda munkatársai és a szülők 
számára, akik azt már korábban nagy öröm-
mel birtokba vették.    Herbályné Kalmár Irén

Lakossági bejárásra várta a Játékvár Óvoda és Bölcsőde kibővített és felújított 
Munkácsy úti Óvodája az érdeklődőket 2019. szeptember 16-án
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Martfűért, az itt élő és dolgozó emberekért tevékenykednek
ÖNKORMÁNYZATI ELISMERÉSEK ÁLLAMI ÜNNEPÜNKÖN II. RÉSZ

Martfű Város Önkormányzata augusztus 
20-a tiszteletére minden évben elismerésben 
részesíti azokat a személyeket, közössége-
ket, akik Martfű városért, az itt élő és dolgozó 
emberekért tevékenykednek, vagy a maguk 
területén kiemelkedő teljesítményt nyújtot-
tak.

Az önkormányzat által 2019. évben ado-
mányozott díjakat dr. Papp Antaltól, Martfű 
város polgármesterétől vehették át az arra 
érdemesek.

Martfű Város Önkormányzata posztu-
musz „MARTFŰ VÁROS PEDAGÓGIAI, NE-
VELÉSI DÍJA” kitüntetést adományozott a 
Martfűi Cipőipari Szakközépiskolában vég-
zett kimagasló fizikatanári tevékenysége, 
magas szintű kutatómunkája és fizika tan-
könyvek írása szakmai munkájának elisme-
réseként ARANY TÓTH LÁSZLÓ fizikatanár-
nak.

Özvegye, Arany Tóth Lászlóné egészségi 
állapotára tekintettel sajnos nem tudott jelen 
lenni az ünnepségen.

Arany Tóth László feleségével együtt 
1962-ben került Martfűre a Cipőipari Szakkö-
zépiskolába fizikatanárként. Legendás, meg-
határozó személyisége volt az iskolának, 
nagy lelkesedéssel tanította tantárgyait, a 
matematikát és a fizikát. Kísérletező tanár-
ként fokozott figyelmet fordított a fizika tanítá-
sának módszertanára, elősegítendő a tan-
tárgy tanításának hatékonyságát és megsze-
rettetését. Az iskola fizikaszertárának kialakí-
tására rengeteg energiát fordított. A szaktan-
termet az akkori legmodernebb eszközökkel 
felszerelve alakította ki.

Martfűi tanári tevékenysége mellett az 
Eötvös Loránd Fizika Társulat Középiskolai 
Oktatási csoport titkára, Intéző Bizottságá-
nak és Tanácsának tagja is volt. Az Országos 
Pedagógiai Intézet Fizika Tantárgyi Bizottsá-
gának tagjaként feladata volt fizika tanköny-
vek és fizika tantervek követelményrendsze-
reinek kipróbálása, feladatsorok készítése 
tanulmányi versenyek döntőire.

1979-ben megkapta a hazai fizikatanárok 
legmagasabb szakmai díját, a Mikola-díjat. 
Több fizikatankönyv írására kapott megbí-
zást, ezek egyike 19 kiadást ért el.

1984-ben családjával Vácra költözött, de 
tovább folytatta a Martfűn megkezdett szak-
mai munkáját, és a kapcsolatot a régi kollé-
gákkal, barátokkal és az egykori diákokkal to-
vábbra is ápolta.

2004-ben súlyos betegség érte, gyógyke-
zelésre, felügyeletre és támogatásra szorult 
ez év márciusában bekövetkezett haláláig.

Martfűi évei alatt felmutatott kimagasló és 
városunk hírnevét is öregbítő tevékenységé-
nek elismeréseként részesült a díjban.

* * *
Több évtizedes kimagasló pedagógiai te-

vékenységéért „MARTFŰ VÁROS PEDA-
GÓGIAI, NEVELÉSI DÍJA” kitüntetést vehe-
tett át DÖBREINÉ DELI ERZSÉBET közép-
iskolai tanárnő.

Döbreiné Deli Erzsébet a Szolnoki Szol-
gáltatási Szakképzési Centrum Damjanich 
János Szakképző Iskola és Kollégium mate-
matika-fizika szakos tanára 1981 óta.

Közel négy évtizedes munkájában a min-
denkori tantestület meghatározó személyi-
sége, a természettudományos munkaközös-
ség tagja. A pedagógiai pályán töltött hosszú 
évei alatt a klasszikus matematika és fizika 
tanítás mellett számos tevékenységet vég-

leg is mindig felkészült legyen, fejlődjön, és 
hasznos, értékes tagjává váljon a közösség-
nek, ahol él és dolgozik.

Munkáját mindig áthatotta a gyermekek 
iránti feltétlen tisztelet, szeretet, elfogadás, 
hivatástudat, igényesség, pontosság.

Arra törekedett, hogy minden gyermek-
ben megtalálja a legszebbet és kihozza be-
lőle a legjobbat.Mindig figyelembe vette az 
egyéni értékeket, és ezekre építve alakította 

zett, mely munkájának sokoldalúságát tanú-
sítja.

Szinte minden iskolatípusban tevékeny-
kedett osztályfőnökként. Tanítványainak 
nem csak a matematika és a fizika rejtelmeit 
igyekezett átadni, hanem az élet szeretetére, 
a szabadidő hasznos eltöltésére és az embe-
ri értékek őrzésére is nagy hangsúlyt fektetett 
nevelői munkája során.

Jelentős szerepet vállalt a természettudo-
mányhoz kapcsolódó programok, rendezvé-
nyek szervezésében. Megvalósítója a Dam-
janich hetek életmód programjainak, termé-
szettudományos vetélkedőinek, egészség-
napjainak.

Számtalan esetben önkéntes munka vég-
zésével mutatott példát tanítványainak, akár 
afrikai diákok szemüveghez juttatásáról, 
akár magyar régióbeli diákok betegségben 
történő megsegítéséről volt szó.

Személyisége, egyénisége, empátiája, di-
ákok iránti elkötelezettsége példamutató. A 
tanítást, segítséget, mentorálást nem mun-
kaként éli meg, hanem belső elkötelezettsé-
géből fakad. A közel négy évtizedes tanító-
nevelő munkája iránti köszönet jeléül része-
sült a díjban, melyhez szeretettel gratulálunk.

* * *
A hivatásában és a környezetvédelmi ne-

velésben évtizedek óta végzett munkájáért 
„MARTFŰ VÁROS PEDAGÓGIAI, NEVELÉ-
SI DÍJA” kitüntetésben részesült KÁVÁSI 
ISTVÁN MIHÁLYNÉ TÖRŐCSIK MARIAN-
NA óvodapedagógus.

Kávási István Mihályné 1981-ben kezdte 
óvónői pályáját. Az ő szavait idézve: "Ezzel 
gyermekkori álma vált valóra, hogy gyerme-
kekkel foglalkozhatott". 1987-ben a szarvasi 
Óvónőképző Intézetben szerzett diplomát.

A hivatásának szentelt 38 év alatt nagyon 
sokat tett azért, hogy szakmailag és emberi-

személyiségüket.

Szívügyének tekintette a környezeti és 
környezetvédelemre való nevelést, hiszen ő 
maga is természetszerető ember, tagja volt a 
természetvédő Tisza Klubnak.

A környezeti nevelés mellett a mese vilá-
ga is elbűvölte. Imádta a népmeséket olvas-
ni, elmondani, feldolgozni. Erre nevelte a 
gyerekeket is, sok-sok könyvtári programot 
szervezett. Az óvoda mindhárom tagintéz-
ményében, kilenc éven keresztül "Meseszín-
pad" foglalkozásokat vezetett. Kézügyessé-
gét, kreativitását is jól tudta kamatoztatni a 
munkája során. Jó ízlésével hozzájárult az 
óvoda, a kiállítások és csoportja esztétikus 
arculatának kialakításához. Sokéves tapasz-
talatát, ismereteit óvodán kívül is szívesen 
megosztotta. Ezt bizonyítja az általa 2007-
ben, a XII. Országos Esztétikai Találkozó 
szekcióülésére készített kisfilm, ahol projekt-
módszer gyakorlatát mutatta be a résztve-
vőknek, melyet sok elismerés kísért. Ugyan-
ebben az évben az "Óvodai nevelés" című 
szaklap szerkesztősége által kiírt pályázaton 
VI. helyezést ért el, mely megerősítette ab-
ban, hogy a kitartó és lelkiismeretes munka 
meghozza a gyümölcsét.

Kávási István Mihályné pedagógiai mun-
kássága, gyermekszeretete és az általa kép-
viselt értékek példaértékűek, mindezek elis-
meréseként részesült Martfű Város Pedagó-
giai Nevelési Díjában, melyhez szívből gratu-
lálunk!

* * *
Zenei munkássága elismeréseként 

„MARTFŰ VÁROS KULTURÁLIS, MŰVÉ-
SZETI DÍJA” kitüntetést vehetett át LECZÓ 
SZILVESZTER zeneművész, az „Ismerős ar-
cok” zenekar billentyűse.

Leczó Szilveszter munkásszülők egyetlen 
gyermekeként látta meg a napvilágot. Élete 
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első hat évét Budakalászon töltötte, majd a 
család Martfűre költözött.

Hétéves kora óta lelkes zenehallgató. 
Édesapja íratta be Martfűn zongorázni, ahol 
Bozorádiné Ági néni nagy szeretettel fog-
lalkozott vele. Azt mondta, abszolút hallása 
van, amit teljesen ki kell fejleszteni. Azonban 
szülei válása és a fővárosba történt vissza-
költözés magával hozta zongoraképzése 
egy évig tartó megszűnését. Mégis úgy 
tartja, Ági néni indította el a billentyűzés 
irányába.

Később édesapjától kapott egy "gyermek" 
szintetizátort és egy Genesis kazettát, mond-

a szolnoki zeneiskolában tanult zeneelméle-
tet és hegedű hangszeren játszani. Tanulmá-
nyait 1978-82 között a törökszentmiklósi 
Székács Elemér Mezőgazdasági Szakkö-
zépiskolában folytatta. A helyi néptánccso-
portban táncolt, és zenélt az iskolai népi ze-
nekarban is.

1986-tól a Tiszaföldvári Férfikórus és a 
Szigligeti Színházi Kar tenor szólamában 
énekelt. Sokat köszönhetett a Jordán Antal 
karnagy által vezetett kórusnak, ahol meg-
alapozta énekesi karrierjét.

A színház mellett Budapesten Vörös Sári-
kánál, majd Horváth Eszter operaénekesnél 
tanult énekelni. 1989-ben az Országos Szó-

nak. Egyesületével fő szervezője volt a Me-
gyei Értéktár Gálának is.

Tervei között szerepel egy határokon át-
nyúló Nemzetközi Népdalköri Találkozó szer-
vezése, ahol mindenki a tájegységének 
megfelelő népdalkincseket mutatja be, és 
ennek képi, hanganyagi archiválása is meg-
történne.

Művészi pályája, szakmai elhivatottsága 
érték és példa az itt élők számára, mely alap-
ján részesült Martfű Város Kulturális és Mű-
vészeti Díjában, amihez gratulálunk!

* * *

Sok évtizedes lelkiismeretes munkája 
alapján az önkormányzat „MARTFŰ VÁROS 

ván, ezt hallgasd, mert jó és igényes zene. 
Ettől kezdve a Genesis billentyűsét, Tonyt lel-
ki tanítómesterének tartja.

1995-ben hozta össze első zenekarát, és 
azóta több zenekarban is megfordult. 2000-
ben megismerkedett Galambos Nándorral, a 
jelenleg "Ismerős arcok" néven ismert zene-
kar vezetőjével, aki meghívta őt billentyűzni 
az akkori zenekarába, majd egyenes út ve-
zetett ahhoz, hogy a "Hazánk" című 2003-as 
és a "Szélbe kiáltok” című 2005-ös albumuk 
felvételeire is őt keresték meg. Koncertezni 
2005 novemberében kezdett az "Ismerős ar-
cok" billentyűseként.

Szereti a világ népeinek sajátosságait, de 
hite szerint ennek a zenekarnak küldetése 
van. Ahogyan fogalmazott: "Bízom benne, 
hogy lesz még igazi magyarság, és büszke-
séggel tölt el, hogy e küldetés szellemében 
igazi tagként játszhatom az "Arcok" számait."

A zenekar számtalanszor koncertezett 
már a mi vidékünkön, így a martfűiek is lát-
hatták, hallhatták, hogy milyen értékteremtő 
az együttes zenéje. A "Nélküled" című szer-
zeményt határokon innen és túl együtt dob-
banó szívvel énekli minden magyar. Szil-
veszter büszke a martfűi zenei gyökereire, és 
a város is büszke rá, hogy része az életének.

Zenei munkássága elismeréseként ré-
szesült Martfű Város Kulturális és Művészeti 
Díjában, melyhez gratulálunk, és további si-
kereket kívánunk!

* * *

Művészi pályája, szakmai elhivatottsága 
elismeréseként „MARTFŰ VÁROS KULTU-
RÁLIS, MŰVÉSZETI DÍJA” kitüntetésben ré-
szesült SÜLYI KÁROLY énekművész.

Már kisgyermek korában megnyilvánult 
tehetsége, fogékonysága a zene iránt. Isko-
lai tanulmányait Rákócziújfaluban kezdte, és 

rakoztató Zenei Központ által kiadott műkö-
dési engedélyt szerzett nóta-operett műfaj-
ban. Később zenészbarátaival Hévízen, 
majd a balatoni csárdákban folklór műsort 
szolgáltattak. Elkezdődött hivatásos zenei 
pályája, ahol számtalan sikeres fellépése 
volt, nevét és zenei tehetségét megismerték 
szerte hazánkban.

Rózsalevél címmel önálló CD lemeze je-
lent meg. Később 21, megyénkben élő ma-
gyar nóta énekessel elkészült a Jászkunsági 
gyerek vagyok I- II. CD is. Pándi Piroska köz-
reműködésével is született operett CD-je.

2001-ben Sülyi Károly létrehozta a DAN-
TON Művészeti Közhasznú Egyesületet ba-
rátai, óvodapedagógusok, zenész kollégák 
közreműködésével. Azóta az egyesület ne-
véhez sok zenei esemény és jótékonysági 
műsor kapcsolódik. 2005-ben az egyesület 
szervezésében számos vállalkozó, zenész 
nóta- és népdalénekes, pl. Mága Zoltán, Ma-
darász Katalin összefogásával 5,2 millió fo-
rintot gyűjtöttek össze. A pénzből a Hetényi 
Géza Kórház Gyerekosztálya lélegeztető gé-
pet vásárolhatott a beteg gyermekek részé-
re.

Munkája során mindig kötődött szülőváro-
sához, Martfűhöz, és amikor tehette, boldo-
gan énekelt városi ünnepeken, nyugdíjas ta-
lálkozókon. Magas szintű énekkultúrája, te-
hetsége kiemelkedő, zenei műfajának iga-
zán tehetséges, jeles képviselője.

Haza- és szakma szeretete megnyilvánul 
minden munkájában.  Kiemelt figyelmet for-
dít az általa szeretett és hungarikummá vált 
magyar nóta és operett tovább adására a fia-
tal generáció számára Magyarországon és a 
határon túl élő magyaroknak is.

Kezdeményezője volt egy megyei népdal- 
és nóta archívum és video-tár létrehozásá-

KÖZSZOLGÁLATÁÉRT DÍJA” kitüntetést 
adományozott KÜRTINÉ ORAVECZ ÉVA 
egészségügyi szakápoló részére.

Kürtiné Oravecz Éva 40 éve, 1979-óta 
dolgozik a martfűi egészségügyi szolgálat-
nál, mint körzeti, majd háziorvosi szakápoló. 
Szakápolói végzettségét 1996-ban szerezte 
meg. Jelenleg Dr. Despotov Svetozar házior-
vos mellett látja el a szakápolói feladatokat.

Szakmai elkötelezettségét az is mutatja, 
hogy az ez évben közelgő nyugdíjazását kö-
vetően is tervezi városunk egészségügyé-
ben folytatni a szolgálatát.

A körzetben, ahol munkáját végzi, sok 
idős nyugdíjas beteg él, akiket rendszeresen 
látogat. Sok krónikus betegségben szenvedő 
ápolt köszönheti felépülését odaadó gondo-
zásának, emberséges, segítőkész, áldoza-
tos munkájának.

A betegekkel való kedvessége, lelkiisme-
retes kapcsolata példaértékű. Munkáját min-
dig nagy szeretettel, kimagasló szakmai hoz-
záértéssel végzi. A hozzáfordulókkal barát-
ságos, együtt érző, segít úgy a testi, mint a 
lelki bajok gyógykezelésében. Számos bete-
get, családot rendszeresen látogat, ezzel 
hathatós segítséget nyújtva felépülésükben. 
Munkáját nem csak a betegek, de a kollégái 
is messzemenően elismerik.

A városunk életében végzett sokéves pél-
daértékű emberi és szakmai tevékenysége 
elismeréseként részesült a "Martfű Város 
Közszolgálatáért Díjban", melyhez sok sze-
retettel gratulálunk!

* * *

Kimagasló ifjúsági és veterán sportered-
ményei valamint példamutató életpályája 
alapján „MARTFŰ VÁROS SPORT DÍJA” ki-
tüntetést vehetett át HORVÁTH DEZSŐNÉ 
egykori atléta, volt ifjúsági válogatott.



Horváth Dezsőné Száraz Irén már kis-
gyermek korában kitűnt adottságaival: testal-
katával, mozgékonyságával, sport iránti ér-
deklődésével és azzal, hogy általános isko-
lás korában megnyerte a megyei úttörő 
négypróba bajnokságot.

Tanulni jött Martfűre, a Szakiskolában ki-
váló tanára Fehérvári Görgy felismerte tehet-
ségét, segítette fejlődésében.

Hamar leigazolta a Martfűi Munkás Sport-
egyesület, majd később a Szolnoki MÁV szí-
neiben versenyzett. Nagyon fiatalon óriási si-
kereket ért el, 17 évesen ifjúsági válogatott 
lett. Fő száma a gátfutás volt, de az atlétika 
többi számában - mint a síkfutás vagy a tá-
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volugrás - is sikeres volt. Több megyei és or-
szágos bajnokságot nyert, miközben a mun-
kahelyén is helyt kellett állnia.

A korabeli megyei sajtó is rendszeresen 
tudósított az eredményeiről. Házassága, 
majd gyermekeinek születése a spotpályafu-
tását megtorpantotta, hiszen ezek után már 
az életét a családjának szentelte, de ezt kö-
vetően is a Tisza Cipő SE természetjáró 
szakosztályának tagja lett, és gyermekeivel 
együtt bejárta az egész országot.

Amikor anyai feladatai lehetővé tették, 
újra visszatért az atlétikához, és az 1982-ben 
megrendezett országos veterán atlétikai ver-
senyen ismét kiemelkedő sikert ért el. A to-
vábbi versenyeken még egy évtizeden át tu-
dott részt venni,1986-ban az Európa-bajnok-

ságon hazánkat képviselte Stockholmban 
majd 1990-ben a budapesti Európa-bajnok-
ságon is.

Horváth Dezsőné példás életet élt. Dolgo-
zott, versenyzett, tanult. Munka mellett érett-
ségizett, technikus oklevelet és edzői képesí-
tést szerzett.

Mindhárom gyermekét a sport iránti sze-
retetre nevelte. Gyermekei is örökölték gén-
jeit: lánya Horváth Irén ifjúsági válogatott volt, 
több alkalommal is Szolnok megye legjobb 
sportolója. Fiai Dezső és Attila a labdarúgás-
ban leltek örömet, Attila a DVSC kapusaként 
szerzett hírnevet. Unokája Hornyák Döme a 
Martfűi Úszó- és Triatlon Klub versenyzője, 

jelenleg is a Magyar Olimpiai Reménységek 
Heraklész Válogatottjának tagja.

Kimagasló ifjúsági és veterán sportered-
ményei valamint példamutató életpályája 
alapján részesült "Martfű Város Sport Díjá-
ban" melyhez nagyon sok szeretettel gratulá-
lunk!

* * *

Példamutató labdarúgó pályafutása, 
sportszerűsége, nevelő munkája és edzői te-
vékenysége elismeréseként „MARTFŰ VÁ-
ROS SPORT DÍJA” kitüntetést vehetett át 
KARDOS MIHÁLY volt labdarúgó és sport-
edző.

Kardos Mihály több évtizede városunk 
sportéletének jeles alakja. Sportszeretete 
már gyermekkorában megnyilvánult, hiszen 

Kunszentmártonból az általános iskolai ta-
nulmányait követően, a martfűi sportolási le-
hetőségeket megismerve került városunk kö-
zépiskolájába, s az akkori Tisza Cipő SE ser-
dülő labdarúgó csapatába

Pályafutása az iskolához és a labdarú-
gáshoz kötődött: szakmai szakoktató, majd 
gyakorlati oktatásvezető, sikeres, aktív spor-
toló, majd edző, nevelőedző lett. Az iskolai 
oktatás mellett a labdarúgás szeretete, a 
sportolás, majd a sportvezetés: az edzői 
munka egész eddigi életét kitöltötte. Tanító-
mesterének, legnagyobb hatású edzőjének 
Szűcs Jánost tekinti, aki kezdő lépéseitől se-
gítette, irányította pályafutását - rá ma is há-
lával, tisztelettel gondol.

A serdülő korosztálytól az ifi csapaton át 
egyenes út vezetett a felnőtt „nagycsapat-
hoz” - tapasztalatai birtokában a csapat sike-
res edzőjeként is bizonyított. A csatártól a vé-
dőjátékosig minden poszton helyt állt. Az 
egyesület vezetői jól látták ezt, s már aktív 
labdarúgó korában az ifi csapat vezetését, az 
edzői feladatokat rábízták. Vezetői, játékos-
társai, s a rábízott fiatalok tisztelték szorgal-
mát, sportszerűségét.

Labdarúgó pályafutása során a Tisza Ci-
pő SE és a Martfűi VSE játékosaként több 
mint 300 bajnoki mérkőzést játszott (megyei 
1. o. és NB/III.) Nagy része volt abban, hogy 
aktív időszaka alatt háromszor nyerték meg 
a Szolnok megyei 1. o. bajnokságot, s
felkerültek az NB/III-ba.

Az aktív labdarúgást abbahagyva sikeres 
edzői pályafutást mondhat magáénak: veze-
tésével a martfűi ifjúsági és felnőtt csapattal 
többször is sikerült megnyerni a megyei I. o. 
bajnokságot.

Kardos Mihály tevékenységével sikerre 
vitte, magas színvonalon tartotta a városunk 
sportéletének egy szeletét, a labdarúgást. 
Labdarúgó pályafutásával, sportszerűségé-
vel, nevelőmunkájával, edzői tevékenységé-
vel példát mutat a mai fiataloknak, mellyel ki-
érdemelte Martfű Város Sportdíját, amihez 
szívből gratulálunk!            Herbály Jánosné

(Befejező rész a következő számban)
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Elszármazottak találkozójára hívta a 
településen született és valaha itt élt lakosait 
Martfű Város Önkormányzata, Martfű város-
sá nyilvánításának 30. évfordulója alkal-
mából. 2019. szeptember 7-én létrejött a 
nagy találkozás, közel nyolcvanan, helyben 
élők és hazalátogatók gyűltek össze a Mű-
velődési Központban.

A résztvevőket Asztalos Árpádné, a Mű-
velődési Központ intézményvezetője üdvö-
zölte, és köszöntőt mondott dr. Papp Antal 
polgármester is. 

Ez a nap alkalmat adott a régmúlt idők 
felidézésére: közös beszélgetéseken, filmve-
títésen és intézményi látogatáson vehettek 
részt a vendégek. 

Az ünnepi rendezvényen színpadra lépett 
Angyal József zeneművész, Martfű város 
díszpolgára. 

A délután folyamán a találkozó résztvevői 
Jan Antonin Bata szobránál emlékeztek 
szüleikre, testvéreikre, tanáraikra, barátaikra 
és arra, hogy milyen volt az ő idejükben 
martfűi gyereknek lenni. 
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A 2019. október 13-i, helyi önkormányzati 
választás eredménye alapján, Martfű polgár-
mesterként az elkövetkező öt évben is dr. 
Papp Antal fogja össze a település képviselő-
testületének tevékenységét. A munkáját se-
gítő, nyolcfős testület tagjai közül négyen, dr. 
Despotov Svetozar, Rágyanszky István, 
Szekeres Mónika Gizella és Vass Éva az elő-
ző ciklusban, ciklusokban is bizonyíthattak. 
Farkas Roland, Földi Edina, Gálné Balasi 
Zsuzsanna és Turnyánszkiné Enyedi Andrea 
személyében négy új önkormányzati képvi-
selő is mandátumot kapott a következő öt év-
re.

Martfűn a választás zavartalanul folyt, 
rendkívüli esemény nem történt – tájékozta-
tott Szász Éva, a Helyi Választási Iroda veze-
tője.

A várost újabb öt évig irányító polgármes-
ter szerint a választás korrekten és nyugodt 
mederben zajlott. – Gratulálok minden önkor-
mányzati képviselőjelöltnek, külön gratulálok 
és eredményes munkát kívánok a megvá-
lasztott önkormányzati képviselőknek! – tette 
hozzá dr. Papp Antal.

Martfű, polgármester választás ered-
ménye:

Dr. PAPP ANTAL 2020 érvényes szavaza-
tot kapott. A névjegyzékben szereplő válasz-
tópolgárok száma: 5.442 fő. Megjelent 
41.22% (2243 fő). Nem szavazott 58.78% 
(3199 fő) Érvénytelen, lebélyegzett szavazó-
lapok száma: 218.

Martfű, egyéni listás választási ered-
mények:

A névjegyzékben szereplő választópolgá-
rok száma: 5.442 fő. Megjelent 41.22% 
(2243 fő). Nem szavazott 58.78% (3199 fő) 
Érvényes szavazólapok száma: 2.204. Ér-
vénytelen, lebélyegzett szavazólapok szá-
ma: 38.

A megválasztott képviselők száma 8 fő:

Dr. DESPOTOV SVETOZAR független 
jelölt 1.381 szavazat (62,66%)

RÁGYANSZKY ISTVÁN független jelölt 
1.201 szavazat (54,49%)

FÖLDI EDINA független jelölt 1.169 sza-
vazat (53,04%)

VASS ÉVA független jelölt 1.129 szavazat 
(51,23%)

SZEKERES MÓNIKA GIZELLA független 
jelölt 1.078 szavazat (48,91%)

TURNYÁNSZKINÉ ENYEDI ANDREA 
független jelölt 1.050 szavazat (47,64%)

FARKAS ROLAND független jelölt 839 
szavazat (38,07%)

GÁLNÉ BALASI ZSUZSANNA független 
jelölt 777 szavazat (35,25%)

Az önkormányzati választáson az orszá-
gos részvételi arány 48,58%, a megyei 
42,74%, a martfűi részvétel pedig 41,22% 
volt. Martfűn 5.442 szavazóból 2.243-an, 
azaz a szavazásra jogosultak 41.22%-a adta 
le szavazatait.

A képviselőválasztás első eredményei 23 
óra körül kezdtek érkezni a Helyi Választási 
Irodába. Az adatok alapján látható volt, hogy 
az előző ciklusban képviselői feladatokat el-
látó és új jelöltek között egyenlő arányban 

oszlanak meg a mandátumok, új jelölteknek 
is bizalmat szavaztak a martfűi választópol-
gárok a következő öt évre.

A további részletes eredmények a www. 
valasztas.hu oldalon nyomon követhetőek, a 
"Helyi önkormányzati választások” menü-
pont alatt, Martfű adatainál.

A szavazóköri jegyzőkönyvek alapján a 
Helyi Választási Bizottság (HVB) 2019. októ-
ber 14-én külön határozatban állapította meg 
a helyi önkormányzati képviselők 2019. októ-
ber 13. napjára kitűzött általános választásán 
a polgármester és a települési önkormányza-
ti képviselők választása eredményét.

A határozatok szerint Martfűn a választás 
eredményes volt. A polgármester választás 
2.020 érvényes és 218 érvénytelen szava-
zattal zárult. A képviselői mandátumokról a 
szavazóként megjelent 2.243 választópolgár 
2.204 érvényes szavazata döntött. Az ér-
vénytelen szavazólapok száma 38 volt.

Előzetes önkormányzati választási eredmények Martfűn

A HVB határozata ellen a választástól 
számított három napig, október 17.-én 16 
óráig nyújtható be fellebbezés.

A megbízólevelek átadására a polgár-
mester és a helyi önkormányzati képviselők 
részére, majd a képviselő-testület tagjai és 
a polgármester eskütételére, jogszabály 
szerint a választást követő három napos fel-
lebbezési határidő utáni öt munkanapon be-
lül, Martfűn október 24-én kerül sor. 

Hajnaltól hajnalig tartó, pontos és áldoza-
tos munkájukért köszönet illeti a helyi válasz-
tási szervek és a szavazatszámláló bizottsá-
gok tagjait.

A választás nyerteseinek, dr. Papp Antal 
polgármesternek és a nyolcfős, újonnan 
megválasztott képviselő-testület tagjainak 
gratulálunk, bízva abban, hogy eredményes 
munkájukkal az elkövetkező öt évben siker-
rel írják tovább Martfű történetét.

Herbály Jánosné

A martfűi Gyermekjóléti és Szociális Szol-
gáltató Központ Konyhája nyilvános bemuta-
tó főzésre várt minden érdeklődőt október 1-
jén délelőtt, a Martfűi József Attila Általános 
Iskolába. A bemutatóba az általános iskola 
alsó tagozatos diákjait is bevonták, azzal a 
céllal, hogy az egészséges étkeztetést nép-
szerűsítsék körükben.

Szikora Péter, az Unilever Food Solution 
közétkeztetésért felelős séfje, elfogadva az 
intézmény meghívását, az aznapi menü el-
készítésében is részt vett. Az ételeket inter-
aktív módon, bemutató főzés keretein belül is 
elkészítette az általános iskola ebédlőjében, 
bevonva a gyermekeket, akik nagy érdeklő-
déssel figyelték a főzés folyamatát.

Az előétel zöldborsó krémleves leves 
gyönggyel, a főétel pangasius halpogácsa és 
burgonyapüré volt, melyet friss salátával és 
ezersziget öntettel kínáltak a gyerekeknek.

Az elkészített menü megfelel a hatályos 
közétkeztetési szabályozásnak, beilleszthe-
tő a diétás vagy allergénmentes ételkészítés-
be, és a gyerekek is szívesen fogadták.

Székács Szidónia

Az iskolakonyhán főzött a közétkeztetésért
felelős séf
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Meghatározott feltételek szerint ingyene-
sen biztosíthatják a déli meleg főétkezést a 
nevelési, oktatási szünetek idején az önkor-
mányzatok az óvodás és iskolás gyerme-
kek számára. A 2019/20. tanév őszi szüne-
tére vonatkozóan a szünidei gyermekétkez-
tetés október 28-tól november 5-ig tart. Az 
ebédet az általános iskola ebédlőjében, hely-
ben fogyaszthatják el a gyerekek. Az étkezte-
tés előzetes kérelem kitöltésével igényelhe-
tő. Az önkormányzat részletes tájékozta-
tója itt olvasható:

Tájékoztatás őszi szünidei étkeztetés-
ről

A szünidei gyermekétkeztetés keretében 
a gyermek lakóhelye, vagy ha a gyermek 
életvitelszerűen a bejelentett tartózkodási 
helyén lakik, a tartózkodási helye szerinti te-
lepülési önkormányzat a szünidei gyermek-
étkeztetés keretében a szülő, törvényes kép-
viselő kérelmére a déli meleg főétkezést a 
halmozottan hátrányos helyzetű gyermek 
és a rendszeres gyermekvédelmi kedvez-
ményben részesülő, halmozottan hátrá-
nyos helyzetű gyermek részére ingyene-
sen biztosítja, és az e körbe nem tartozó 
gyermekeken kívül további gyermekek, így 
különösen a rendszeres gyermekvédelmi 
kedvezményre jogosult gyermekek részére 
ingyenesen biztosíthatja.

A települési önkormányzat a szünidei 
gyermekétkeztetést a bölcsődei ellátásban, 
óvodai nevelésben részesülő gyermekek 
számára a bölcsődei ellátást nyújtó intéz-
mény és az óvoda zárva tartásának időtarta-

ma alatt valamennyi munkanapon, az e kör-
be nem tartozó gyermekek számára a nyári 
szünetben legalább 43 munkanapon, legfel-
jebb a nyári szünet időtartamára eső vala-
mennyi munkanapon, az őszi, téli és tavaszi 
szünetben a tanév rendjéhez igazodóan szü-
netenként az adott tanítási szünet időtarta-
mára eső valamennyi munkanapon köteles 
megszervezni, és ennek keretén belül a szü-
lő, törvényes képviselő kérelmének megfele-
lő időtartamban az adott gyermek részére 
biztosítani.

A 2019/20. tanév őszi szünetére vonat-
kozóan az időtartam: 2019. október 28. 
naptól 2019. november 05. napig tart. 

Helye: Martfűi József Attila Általános 
Iskola ebédlője (Martfű, Május 1. út 2. 
szám). A szünidei étkeztetés helyben tör-
ténő elfogyasztása biztosított.

A család- és gyermekjóléti szolgálat a 
jegyző értesítése alapján felkeresi a hátrá-
nyos helyzetű és a rendszeres gyermekvé-
delmi kedvezményben részesülő, halmozot-
tan hátrányos helyzetű gyermeket nevelő 
családot, és segítséget nyújt a jogosultnak a 
7. melléklet szerinti nyilatkozat kitöltéséhez 
és benyújtásához. A mellékelt nyilatkozat  az 
évközi szünet időtartama kivételével  a neve-
lési év, tanév során bármikor benyújtható, il-
letve módosítható.

Bővebb tájékoztatás a Polgármesteri Hi-
vatal 121. számú irodájában Perecz Ágnes 
ügyintézőnél, illetve a 06 56 450-222 telefon-
szám 134-es mellékén kérhető.

Szász Éva jegyző

Őszi szünidei gyermekétkeztetés

KÖTELEZETTSÉGEINK
AZ INGATLAN ELŐTTI KÖZTERÜLETEN

Lakókörnyezetünk tisztán tartásáról  

Tisztelt Lakosok!

Tájékoztatom Önöket, hogy a köztiszta-
sággal és a települési szilárd hulladékkal 
összefüggő tevékenységekről szóló 1/1986. 
(II. 21.) ÉVM-EüM együttes rendelete 6.§ 
alapján az ingatlan tulajdonosa az ingatlan 
előtti közterületen köteles gondoskodni:

• az ingatlan előtti járdaszakasz (járda hiá-
nyában egy méter széles területsáv, illetőleg 
ha a járda mellett zöldsáv is van, az úttestig 
terjedő teljes terület);

• a járdaszakasz melletti nyílt árok és en-
nek műtárgyai, továbbá

• tömbtelken a külön tulajdonban álló 
egyes épületek gyalogos megközelítésére 
és körüljárására szolgáló terület tisztán tartá-
sáról, a csapadékvíz zavartalan lefolyását 
akadályozó anyagok és más hulladékok eltá-
volításáról.

A szórakozó-, vendéglátó- és árusító he-
lyek, üzletek előtti járdaszakaszt a nyitva tar-
tás ideje alatt - ettől eltérő megállapodás ki-
vételével - a használó köteles tisztán tartani 
és a hulladékot eltávolítani.

A Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Hetényi 
Géza Kórház - Rendelőintézet Tüdőgondo-
zó Intézete a lakosság részére tüdőszűrő 
vizsgálatot szervez 2019. november 18-tól 
2019. december 11-ig.

A szűrés helye: Bérlők Háza, Martfű, 
Bata utca 6.

A szűrés ideje:

Hétfő: 12,00 órától - 17,00 óráig

Kedd:   8,00 órától - 13,00 óráig

Szerda: 12,00 órától - 17,00 óráig

Csütörtök:   8,00 órától - 13,00 óráig

Péntek:   8,00 órától - 13,00 óráig

Az utolsó szűrési napon: 2019. decem-
ber 11-én 12,00 órától - 16,00 óráig.

A szűrés elvégzéséhez a TAJ kártya, sze-
mélyi igazolvány és a lakcímigazolvány be-
mutatása szükséges.

A szűrés a 40 év felettiek esetében 
térítésmentes, a 40 év alattiak számára 
1.700 Ft térítésköteles. 

A 40 év alattiak szűréséhez egész-
ségügyi könyvhöz kötött munkakörök 
esetében foglalkozás-egészségügyi orvo-
si, iskolaorvosi beutalóra van szükség.

A szűrés helyén csak a beutaló bemu-
tatása után vehető át a postai befizetési 
csekk.

A 18 éven aluliak esetében a szűrés 
elvégzéséhez, a beleegyező nyilatkozat do-
kumentálása miatt, a szülő jelenléte is szük-
séges.

A szűrővizsgálat eredménye – kérésre – a 
felbélyegzett és saját névre, címre megírt 
boríték leadása ellenében postázásra kerül.

A szűrővizsgálat a tbc-n kívül számos 
tüdő- és légzőszervi, valamint szív- és ér-
rendszeri megbetegedés korai felisme-
rését is lehetővé teszi, ezért kérik, hogy a 
tüdőszűrésen a saját egészsége érdeké-
ben szíveskedjen megjelenni!

Tüdőszűrési felhívás
2019. 

A közterület rendeltetésétől eltérő célra 
(árusítás, építési-szerelési munka stb. céljá-
ra) történő használata esetén a használattal 
érintett terület közvetlen környezetét a hasz-
náló köteles tisztán tartani.

Lakókörnyezetünk tisztán tartása, meg-
óvása közös célunk és közös érdekünk. Ké-
rem, hogy a fentiek szerint eljárni szívesked-
jenek!

Együttműködésüket köszönjük!

Martfű Város Önkormányzata

Tájékoztatjuk kedves olvasóinkat, hogy 
a Martfű Magazin következő lapszáma 
várhatóan2019. november 14-én, csü-
törtökön jelenik meg.

Írásaikat, hirdetéseiket november 6. 
szerdáig adhatják le a szerkesztőségben 
vagy küldhetik el a martfumedia@ 
gmail.com címre.



HIRDETÉS

Országgyűlési Képviselői fogadóóra
BOLDOG ISTVÁN, a Fidesz-KDNP országgyűlési képviselője 

legközelebb november 6-án szerdán, 11 órától, majd december 
11-én szerdán, 9 órától tart fogadóórát Martfűn, a Szolnoki út és 
a Május 1. út sarkán.

Mindennapos fogadóóra email:

 boldog.istvan.fogadoora@gmail.com  Tel: 20/380-0709
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700 db válogatott

BONTOTT MARTFŰI CSERÉP
eladó. 20 Ft/db Tel.: 70 380-6187

Szervező: DAN-TON Művészeti Közhasznú Egyesület, .SÜLYI KÁROLY

Fellépnek: NAGY IBOLYA operett énekes, Dankó rádió szerkesztője,
LUGOSI CLAUDIA operett énekes, KERTÉSZ IVÁN énekes,

SÜLYI KÁROLY nóta-operett énekes. Zongorán közreműködik:
ERŐS LAURA. SZILVER Művészeti Iskola Martfűi Csoportja.

Jegyek: október 17-től, 1.900 Ft-os áron, az intézmény
információs pultjánál. Információ: 70 6048983

CINTÁNYÉROS CUDAR VILÁG
Szeretettel meghívjuk a martfűi lakosságot

OPERETTGÁLÁNKRA
2019. október 25. pénteken 15 órára, a

Martfű Városi Művelődési Központ és Könyvtárba.

MEGHÍVÓ SZÜLETÉSNAPI PARTIRA, 
GÁLAMŰSORRA

Szeretettel meghívjuk Önt  a
2019. október 26-án 16:00-kor 

megrendezésre kerülő ünnepségünkre.

A Szolnoki SZC Damjanich János 
Szakképző Iskolája és Kollégiuma 

alapításának 75. évfordulóját ünnepli.

SZERETETTEL MEGHÍVJUK, 
ÜNNEPELJEN VELÜNK, A DAMIVAL!

Helyszín:
Martfű Városi Művelődési Központ és

Könyvtár

Az ünnepi műsorban 
visszaemlékezések,

iskolai filmrészletek, zenei és 
irodalmi betétek villannak fel.

Az ünnepély után
fáklyás felvonulással megyünk át a 
Középiskolába, ahol a nyitott termek 

estéjét tartjuk, ahol kötetlen 
beszélgetésre kerülhet sor

tanárok, diákok, városlakók között, és 
bepillantást adunk jelenlegi 

szakmáinkba, iskolai életünkbe. 

A Játékvár Óvoda és Bölcsőde

Portyázó Porontyok Alapítványa

002019. november 16-án 19  órai 
kezdettel

 „Ezer 1 éjszaka”
címmel  -t rendezBÁL

Helye: Martfű Városi Művelődési 
Központ és Könyvtár

Jegyek elővételben, asztalfoglalással 

az óvodákban és a bölcsődében 
vásárolhatók 2.000 Ft-os áron.

Zenél: Körös Party Band

 „Keleti” hangulat, Seherezádé koktélok, 
tombola, büfé, hidegtálak Aladdin 

kedvenc ételeiből, tánc, szórakozás.

A bál bevételét a Játékvár Óvoda és 
Bölcsőde gyermekeire fordítjuk.

Mindenkit szeretettel várunk!
Kedves, művelt, martfűi nő 

GYERMEKFELÜGYELETET vállal.

Tel.: 06 30 652 4745

A TOP.5.1.2-15-JN1-2016-00002 azono-
sító számú projekt keretében 2019. szep-
tember 18-án megrendezésre került a soron 
következő Irányító Csoport ülés.

Dr. Papp Antal Martfű város polgármeste-
re, mint a főkedvezményezett képviselője, a 
megjelenteket köszöntő bevezetője után is-
mertette az ülés napirendi pontjait, amelye-
ket az Irányító Csoport egyhangú döntéssel 
elfogadott.

Az ülés napirendi pontjai között elsőként 
szó volt a Paktum Irodához és a Szolnoki Já-
rási Hivatalhoz beérkezett munkaerőigé-
nyekről. Ehhez kapcsolódóan dr. Papp Antal 
polgármester és a Jász-Nagykun-Szolnok 
Megyei Kormányhivatal Szolnoki Járási Hi-
vatala tájékoztatást adtak a pályázatba be-
vontak és a beérkezett munkaerőigények 
igen magas számáról.

Ezek után az Irányító Csoport tagjai tájé-
koztatást kaptak a projekt megvalósításának 
tapasztalatairól és eredményeiről. Eszerint a 
Paktum Iroda munkatársai folyamatos kap-

Tapasztalatok és eredmények
csolatot tartottak a Jász-Nagykun-Szolnok 
Megyei Kormányhivatallal, valamint a Szol-
noki Járási Hivatallal és a Magyar Állam-
kincstár Jász-Nagykun-Szolnok Megyei 
Igazgatóságával. A Jász-Nagykun-Szolnok 
Megyei Kormányhivatal képviselői beszá-
moltak az előirányzott indikátorszámok sike-
res teljesüléséről.

A továbbiakban szó volt a pályázat meg-
valósítási idejének meghosszabbításáról is, 
mellyel kapcsolatban Martfű Város Önkor-
mányzata és a Jász-Nagykun-Szolnok Me-
gyei Kormányhivatal szóbeli megbeszélést 
tartanak, melyen egyeztetik a projekt meg-
hosszabbítással kapcsolatos kérdéseket.

Az ülésen jelen voltak Martfű Város Ön-
kormányzata, mint konzorciumi vezetőn kí-
vül, a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kor-
mányhivatal, valamint a Szolnoki Járási Hi-
vatal képviselői.

dr. Papp Antal

polgármester
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A TOP.5.1.2-15-JN1-2016-00002 azono-
sító számú „Szolnoki járás foglalkoztatási 
paktum” projekt keretében 2019. szeptember 
18-án megrendezésre került a soron követ-
kező Paktumszervezeti ülés.

Dr. Papp Antal Martfű város polgármeste-
re, mint a főkedvezményezett képviselője, és 
mint a 2019-es év üléseinek levezető elnöke 
köszöntő bevezetője után felkérte a RIGO 
Szerszám és Formakészítő Kft. képviselőjét, 
Némethné Hidegkuti Editet, és a Szolnoki 
Szolgáltatási Szakképzési Centrum Damja-
nich János Szakképző Iskola és Kollégium 
képviselőjét, Gecse Zoltánt az ülésről készült 
jegyzőkönyv hitelesítésére, melyet a felkér-
tek elfogadtak. Ezek után ismertette az ülés 
napirendi pontjait, melyeket a Paktumszer-
vezet tagjai egyhangú döntéssel elfogadtak.

A Paktumszervezeti ülés napirendi pontjai 
között elsőként szó volt a Paktum Irodához 
és a Szolnoki Járási Hivatalhoz beérkezett 
munkaerőigényekről. Ehhez kapcsolódóan 
dr. Papp Antal polgármester és a Jász-Nagy-
kun-Szolnok Megyei Kormányhivatal Szol-
noki Járási Hivatala tájékoztatást adtak a pá-
lyázatba bevontak igen magas számáról, 
mellyel az elvárt célértékek teljesültek.

Ezt követően a Paktumszervezeti tagok 
tájékoztatást kaptak a projekt megvalósítá-
sának tapasztalatairól és eredményeiről. 
Eszerint folyamatos kapcsolatot tartottak a 
Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kormányhi-
vatallal, valamint a Szolnoki Járási Hivatallal 
és a Magyar Államkincstár Jász-Nagykun-
Szolnok Megyei Igazgatóságával.

A továbbiakban szó volt a pályázat meg-
valósítási idejének meghosszabbításáról is, 
mellyel kapcsolatban Martfű Város Önkor-

A pályázatba bevontak és a beérkezett munkaerőigények 
száma is magas

mányzata és a Jász-Nagykun-Szolnok Me-
gyei Kormányhivatal szóbeli megbeszélést 
tartanak, melyen egyeztetik a projekt meg-
hosszabbítással kapcsolatos kérdéseket.

Jelen voltak Martfű Város Önkormányza-
ta, mint konzorciumi vezetőn kívül a Jász-
Nagykun-Szolnok Megyei Kormányhivatal, 
valamint a Szolnoki Járási Hivatala képvise-
lői. Részt vettek az ülésen a konzorciumi 
partner önkormányzatok képviselői, továbbá 
a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Roma Ön-

50 éves évfolyamtalálkozó
ÚJABB TALÁLKOZÁS JÖVŐRE!

Október 5-én rendezték meg az 1969-ben 
a martfűi általános iskolában végzett diákok 
évfolyam találkozóját – tudtuk meg Kécskei-
né Vad Ibolya szervezőtől. Hosszas előké-
szítés, címek kinyomozása, levelezések 
után 46-an fogadták el a meghívást.

A nagy napon 12 órakor, az ünnepélyes 
megnyitást követően, mécsest gyújtottak 
"mindazokért, akiket nem láttunk már ré-
gen...", és virágkoszorút bocsátottak útjára a 
Tiszán, 22 elhunyt diáktársuk és egykori sze-
retett tanáraik emlékére.

A szomorú perceket közös fotózás, meg-
jelent kedves tanárnőjük, a 8.C osztályfőnö-
ke, Tóth Lászlóné Mária néni köszöntése, 
pezsgőbontás, finom ebéd és az 50-es ünne-
pi torta elfogyasztása követte.

A találkozó napja nevetéstől, viccelődés-
től volt hangos, előkerültek a régi emlékek, 
fotók, őrsi naplók. A mai nagyik és papik bol-
dogan elevenítették fel a legszebb iskolás-
éveiket, késő éjszakába nyúlóan.

A szervezők boldogok, hogy a szép, kerek 
évfordulót közösen megünnepelhették, re-
mélve az újabb találkozást jövőre!

kormányzat, a Római Katolikus Plébánia, a 
Szolnoki Szolgáltatási Szakképzési Centrum 
Damjanich János Szakképző Iskola és Kollé-
gium és az "IMPULZUS" Pályakezdők Mun-
kaszocializációjával Foglalkozó Szakembe-
rek Egyesülete képviselői. Ezen kívül megje-
lentek a martfűi vállalkozások, a RIGO Szer-
szám- és Formakészítő Kft., A Bunge Nö-
vényolajipari Zrt., a Lorenz Shoe Group Kft. 
valamint a Termal-Medical Szolgáltató Zrt. 
képviselői is.    dr. Papp Antal polgármester

Aradi vértanúk napja – 
Városi Ünnepi Megemlékezés
és koszorúzás a Damjanich
emléktáblánál
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Idén is jó hangulatban telt az idősek világ-
napja alkalmából hagyományosan megren-
dezett Térségi Nyugdíjastalálkozó Martfűn, 
2019. szeptember 13-án. Az őszi rendezvé-
nyen ismét a Martfű Városi Nyugdíjas Egye-
sület látta vendégül a környékbeli aktív nyug-
díjas közösségeket.

Nagy örömmel köszöntötte a résztvevő-
ket a házigazda klub vezetője, Kun Lajosné 
Évike. A találkozóra több településről is ér-
keztek: Tiszakürtről, Cserkeszőlőből, Cibak-
házáról, Homokról, Tiszaföldvárról, Rákóczi-
falváról, Szolnokról és Törökszentmiklósról, 
illetve helyi klubok, egyesületek is örömmel 
csatlakoztak az eseményhez. A Martfű Váro-
si Nyugdíjas Egyesület vezetője kiemelten 
megköszönte azt a sok segítséget és önzet-
len munkát az egyesület tagjainak, amit azért 
végeztek, hogy a találkozó sikeres legyen.

– Szívesen jövök erre a rendezvényre. 
Mindig öröm látni, hogy ilyen sokan összejö-
vünk és együtt lehetünk! Örülök, hogy jól ér-
zik magukat városunkban, hisz azért dolgo-
zunk, hogy Martfű minél szebb és minél élhe-
tőbb legyen az idősek számára is – mondta 
köszöntőjében dr. Papp Antal. Évről évre 
több olyan nyugdíjas van Martfűn, akit egyé-
nileg is köszönthet 90. születésnapja alkal-
mából. – Szép korokat megélnek, és bízom 
benne, hogy a jelenlévők is megélik a 90, sőt 
a 100 évet is! – tette hozzá a polgármester.

A köszöntéseket és ajándékátadásokat 
ebéd, táncmulatság, zene és tombolahúzás 
követte. A martfűi nagy találkozó hangulatát 

Nyugdíjasklubok találkozója az idősek világnapja alkalmából

Benedek Zsolt zenész biztosította. Martfű 
Város Önkormányzata pedig Erdős Fruzsina 
népdalénekes és Tóth Zsolt dobos fellépését 
adta ajándékul a találkozó résztvevőinek.

Az idősek világnapját 1991-ben határozta 
meg az ENSZ közgyűlése, azóta minden év 

október 1-jén ünnepeljük. Kiemelt nap ez, hi-
szen köszönettel tartozunk a korban előttünk 
járóknak, hogy megteremtették és átadják 
azt a tudást és tapasztalatot, amely az előre-
haladást biztosítja a következő generációk 
számára.                       Székács Szidónia

Sokat tanulhatunk a fogyatékkal élő emberektől
MOZGÁSSÉRÜLTEK ÉS MÁS FOGYATÉKKAL ÉLŐK TALÁLKOZÓJA MARTFŰN

A mozgássérültek és más fogyatékkal 
élők világnapja alkalmából a Martfűi Mozgás-
sérültek Egyesülete idén 13. alkalommal vár-
ta hagyományos rendezvényére sorstárs 
klubjait valamint a helyi civilszervezetek kép-
viselőit, szeptember 6-án, a Művelődési Köz-
pontban.

Mucsi Józsefné Ibolya, az egyesület ve-
zetője nagy örömmel köszöntötte a 21 kö-
zösség képviseletében megjelent, száztizen-
hat vendéget. Érkeztek a környező és az or-
szág távolabbi településeiről is: Szolnokról, 
Orosházáról, Szentesről, Békéscsabáról, 
Mezőtúrról, Rákóczifalváról, Gyuláról, Török-
szentmiklósról, Tiszaföldvárról, Kaposvárról 
és Budapestről, SINOSZ-os (Siketek és Na-
gyothallók Országos Szövetsége) és moz-
gássérült beteg sorstársak egyaránt, illetve a 
helyi klubok és egyesületek is örömmel fo-
gadták a meghívást.

Hivatalosan szeptember 18-19. a moz-
gássérültek és más fogyatékkal élők világ-
napja. Ez az alkalom felhívja a figyelmet a fo-
gyatékossággal élő embertársaink értékte-
remtő munkájára, küzdeni tudására, a sérült 
emberek integrációjának fontosságára.

– Városunknak fontosak a közösségek, 
civil egyesületek. Nélkülük egy város nem 
építkezhet, nem fejlődhet. Ez az egyik leg-
fontosabb bázisa, és ezért nézek örömmel a 

helyi egyesületekre: mindig itt vagytok, 
együtt vagytok és számíthattok egymásra – 
hangsúlyozta Asztalos Enikő. A Művelődési 
Központ vezetője szerint sokat tanulhatunk a 
fogyatékkal élő emberektől. Kitartást, empá-
tiát, küzdést és jókedvet: hogy meglátják az 
életben a vidám pillanatokat. Ezt mind na-
gyon köszönjük, és igyekszünk ellesni a tu-
dást!

Az eseményt sokféle műsorszám színesí-
tette tánc, nóta és dalénekek formájában. A 
jó hangulatról Bozsó Józsefné Fazekas Ro-
zália ezüstkoszorús nótaénekes, Gajdos 

Editke nóta- és táncdalénekes illetve Sülyi 
Károly magyar nóta- és operett énekes gon-
doskodott. Fellépett a Roll Dance Budapest 
Kerekesszékes Kombi Táncegyüttes is.

Mucsi Józsefné Ibolya, a Martfűi Mozgás-
sérültek Egyesületének vezetője szerint ez a 
rendezvény azért is fontos, mert erősíti a kö-
zösségek összetartását, tapasztalatokat 
cserélnek, és ami a legfontosabb, hogy a 
gondokat egy kicsit elfeledve, közösen tölte-
nek el egy napot felszabadultan, jó hangulat-
ban.

Székács Szidónia
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Háromtagú martfűi küldöttség utazott vá-
rosunkból Szlovákiába, Partizanske-be dr. 
Jozef Božik polgármester úr meghívására. 
Városunk polgármestere, dr. Papp Antal el-
foglaltsága miatt (Elszármazottak Találkozó-
ja) városunk képviseletével Rágyanszky Ist-
ván képviselőt bízta meg, Eiler Zita muzeoló-
gus és az angol nyelvű segítséget nyújtó 
Kontra Zsolt társaságában.

A szlovákiai település az okiratok tanúsá-
ga szerint a Simonyi család birtokaként 
1260-ban Symoni - Simony néven szerepel. 
Lakossága mindenkor szlovák többségű.  Si-
monovany néven szerepelt a múlt évszázad 
elejéig, akkor mindössze 400 lakosú falu volt. 
Jan Antonin Bata 1938-ban cipőgyárat épített 
a kis falu mellé, és a településnek a Batovany 
nevet adta. A cipőgyár az eredeti tervek sze-
rint teljesen felépült.

A világháborút követő időkben az akkori 
hatalom a Batovany nevet eltörölte, s a kör-
nyék háborús eseményei, a partizánharcok 
emlékére a város a Partizanske nevet kapta, 
s ma is ezt használja. A település óriási mér-
tékben fejlődött, mai lélekszáma több mint 22 
ezer fő, a túlnyomó többség szlovák nemzeti-
ségű. Elvétve ugyan találkozhatunk magyar 
emlékekkel.

Partizanske és Martfű története egy pon-
ton biztosan találkozik: mindkét település 
megalapítójának Jan Antonín Batát tekinti. A 
különbség az, hogy Batovany teljesen felé-
pült, s hasonló gyárváros jött létre, mint Zlin 
vagy Borovo – míg Martfű eredeti tervek sze-
rinti teljes felépítését a háború megtörte – vá-
rosunk fejlődése más irányt vett.

A látogatás célja a város újraalapítása 81. 
évfordulójának megünneplése volt – különös 
tekintettel a városalapító, Jan Antonín Bata 
személyére. A meghívottak között Bata-váro-
sok küldöttségei voltak: Otrokovice (CZ), Svit 
(SK), és Martfű (H), valamint más testvérvá-
rosok: Benesov (CZ), Krapkowice (PL), Baji-
na Basta (RS).

Dr. Jozef Božik polgármester úr 8 éve irá-
nyítja a városát, s rendkívül büszke eredmé-
nyeire. A meghívásokkal – a mi meghívá-
sunkkal is - célja a Jan Antonín Bata szemé-
lye által alapított városok közötti együttműkö-
dés kezdeményezése, megteremtése, a kul-
turális és egyéb kapcsolatok erősítése.

A látogatás rövid, ám igen tartalmas volt: 
megérkezésünk délutánján (péntek, szept. 
6.) az évforduló megható eseményén, a vá-
ros kitüntetés-átadó ünnepségén vehettünk 
részt, ahol 12 arra érdemes személyt tüntet-
tek ki, a város születésnapja alkalmából. Az 
ünnepség nagyon jól szervezett, látványos, 
helyenként megható, igazán ünnepélyes 
volt. Este lehetőség adódott a sajnos csak-
nem teljesen kihalt, néptelen egykori gyár te-
rületén sétát tenni, s elmerengni azon, hogy 
a nagyszerű tervek a korai megvalósulás 
után miért is, … s hogyan foszlottak semmi-
vé… A gyár sokkal nagyobb a martfűinél, az 
impozáns, 5 emeletes épületek ugyan állnak 
még: a túlnyomó többség kihalt, romló, törött 

Látogatás Szlovákiában

ablakos, szívszorító állapotban. Ám a város-
ban utca, iskola viseli Jan Antonín Bata ne-
vét, őrzi emlékét.

Másnap (szombat, szept. 7.) látogatást 
tettünk a település legrégebbi, nagyszerűen 
helyreállított épületében, a „Vízi várban”. A 
nagyteremben a küldöttségek meghallgatták 
dr. Jozef Božik polgármester úr tájékoztató-
ját, a kapcsolatok erősítésével kapcsolatos 
szándékait, elképzeléseit, majd a küldöttsé-
gek vezetőik útján bemutatkozhattak egy-
más előtt, s a város emlékkönyvébe rögzítet-
ték nevüket. A délután folyamán nagy élmény 
volt sétát tenni a martfűihez hasonló utcákon, 
majd Josef Václav Barnet cseh festőművész 
kiállításának megnyitóján vehettünk részt. 
Ezt követően a város impozáns főterén a 

megemlékezésen, Jan Antonín Bata emlék-
táblájánál hajtottunk fejet. A nap zárásaként a 
kétezer fős ünneplő tömeg előtti színpadról 
adhattuk át városaink vezetőinek üdvözletét, 
majd tevőlegesen is részt vettünk az ünnepi 
forgatagban.

Másnap, vasárnap utaztunk haza, azzal, 
hogy sok tapasztalatra tettünk szert, utunk 
eredményes volt: a tájékozódás után lehető-
ség nyílhat a komolyabb kapcsolatfelvételre 
egy szintén erős Bata-hagyományokkal ren-
delkező, s azokra büszke, jelesen szlovákiai 
településsel.

Rágyanszky István
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A Szolnoki Szakképzési Központ Damja-
nich János Szakképző Iskolája és Kollégiu-
mában, mint ahogyan az elmúlt három em-
beröltőnyi időszakban, a 2019/2020-as tan-
évben is a változás, a megújulás, a minden-
kori gazdasági környezethez való alkalmaz-
kodás jegyében zajlik az oktatás.

Molnár Arankával, az oktatási intézmény 
igazgatónőjével arról beszélgettünk, milyen 
feltételekkel, hogyan indult az új tanév a Da-
miban.

ebben az osztályban a számítógép szerelő, 
ott már létszám fölött vagyunk.

A nappali középiskolai képzés kereté-
ben tovább folytatjuk a szakközépiskola 
utáni, kétéves, érettségit adó tagozatot. 
Jöttek is a diákok, zömében nem a mi gyere-
keink, külsősök is. Az érettségi utáni képzé-
sünkben is sokan itt maradtak nálunk, ők ke-
reskedő végzettséget szereznek.

Az iskola Szakképzési Hídprogramja 
keretében alapfokú végzettségeket ad. A híd 

fő technikai állású kolléga segíti az intéz-
mény működését.

Nagy felújítások nem történtek a nyáron, 
de azért mégiscsak be tudunk számolni szé-
pülésekről. Megújult a könyvtárunk, a teljes 
bútorzat és a számítógép állomány is. A kol-
légistáknak szépül meg, fejeződik be a kö-
zösségi tér. Oda készül még a kis konyha-
kuckójuk, a mosó- és a teakonyhájuk teljes 
körű felújítására is sor kerül. Mivel nagyon 
sok diákunk jogosult fejlesztő foglalkozásra, 

Pedagógiai ágazati képzéssel bővült a Dami szakmai kínálata
TIZENHAT NAPPALIS ÉS HÉT FELNŐTT OSZTÁLLYAL INDULT A TANÉV

– Hál' Istennek jól indulunk. A nyári idő-
szak egyrészt mindig arról szól, hogy még 
jönnek a diákok, és én ezt azért szeretem, 
mert ez azt jelenti, hogy jó híre van az iskolá-
nak, ajánlják a diákok. Aki más iskolában 
nem találta meg a számítását folyamatosan 
jön hozzánk, úgyhogy szeptember elején 
szinte egyetlenegy osztályunkban sem volt 
szabad hely, ahová tanulókat tudnánk fogad-
ni. Elindult egy szakgimnáziumi osztá-
lyunk, informatika és pedagógiai ágazat-
ban, ami nagy öröm. Ez nálunk vadonatúj, a 
régióban mégis nagy múltú, nagy hagyo-
mánnyal rendelkező képzés, hiszen a Haj-
nóczy József Gimnázium és elődje, az óvó-
nőképző szakképző iskola évtizedekig foly-
tatta. Most, a profiltisztításból adódóan, náluk 
ez a képzés megszűnt volna, és ezt az érté-
ket nem szabad a régióból elengedni.

Megkaptuk a képzési jogát már a tavaszi 
időszakban, és így most fél osztálynyi tanu-
lónk van. Nagy örömmel jöttek környékbeli-
ek, de Pest környékéről is van tanulónk a pe-
dagógiai ágazati képzésben. Bízom benne, 
hogy hasznos tudást fognak kapni, ráadásul 
jól felkészíthet a tanítóképző főiskolára, a pe-
dagógiai főiskolákra vagy bármelyik pedagó-
gus szakra.

Emellett indultak a hagyományos szak-
középiskolai képzéseink: a közkedvelt, egy 
egész osztálynyi eladóképzés, abban min-
den évben sokan vagyunk, és a cipőkészítő 
szakközépiskolai osztályunk. Örömünkre ők 
is többen vannak, mint az előző tanévben.

A cipőkészítő szakmát hiányszakmává 
minősítették, ami a tanulóknak és a szüleik-
nek is nagy segítség. Már kilencedikes ko-
rukban is ösztöndíjat kapnak, tízediktől pedig 
a hiányszakmás ösztöndíj és a tanulóbér 
akár ötvenezer forint is lehet egy jó tanulmá-
nyi átlag mellett. A cipőkészítő szakma párja 

osztályunk 12 fővel indult. Ez a maximális lét-
szám, van további érdeklődő, de nem tudjuk 
már fölvenni. Ők itt szerzik meg a nyolcosztá-
lyos végzettséget, és szakmai képesítést is 
kapnak, bőrtárgy-készítők lesznek. Ezen a 
tagozaton mindig van lemorzsolódás, de a 
tapasztalat azt mutatja, hogy jobb helyen 
vannak már itt a gyerekek, mint abban az ál-
talános iskolában, ahol nagyon sok kudarc 
érte őket. Nagy eredmény, hogy a tavaly vég-
zett hídprogramos osztályunk egyharmada 
itt maradt nálunk, szakmát akar tanulni.

Tizenhat nappalis osztály mellett hét fel-
nőtt osztályt is működtet az oktatási intéz-
mény. A klasszikus, érettségit adó osztály-
ból van egy kezdő és egy végzős osztá-
lyunk, az összes többi szakmát adó. Abból is 
tudtunk indítani pedagógia és családsegítő 
munkatárs képzést, ami nagyon keresett. 
Megyei szinten 24 főt engedélyeztek, és ezt 
a létszámot mi kaptuk meg. Többen jelent-
keztek, mint amennyi hely volt. Most indult 
egy felnőtt eladó osztályunk, van két cipő-
készítő osztályunk, egy végzős és most is in-
dult egy. Van irodai titkárképzésünk, ők 
már februárban végezni fognak.

Molnár Arankát a tantestületet és az isko-
lát érintő változásokról is kérdeztem.

– A tantestület létszáma nem nagyon vál-
tozik. A felnőttoktatást óraadók vagy a kollé-
gák a saját szabadidejükben, megbízási jog-
viszonyban végzik. Egy új kollégánk érke-
zett, Füzesséry Tamás rajzszakos, hittan ok-
tatókét és kollégiumi nevelőként is erősíti a 
tantestületet.

Kis, családias kollégiumunk van, 18-19 
kollégistával. Nagyon sok időt itt töltenek, va-
sárnap 6-ra jönnek, és itt vannak péntek dél-
utánig. Kell az ember a kollégiumba.

36-an vagyunk pedagógusok, három fő 
nevelést-oktatást segítő kollégánk van, és 11 

két fejlesztő szobánk van, amelyből az egyi-
ket most teljes körűen fel tudtuk újítani. A lo-
gopédiai foglalkozásokhoz, a beszédtechni-
ka gyakorlásához tükröt szereltek fel, társas-
játékokat, fejlesztő játékokat kaptak. A klasz-
szikus tisztasági festések, meszelések is 
megtörténtek a nyári időszakban.

Szervezetileg és a technikai feltételek te-
rén is jelentős átalakulás történik az iskola 
körül.

– Tagintézményként a Szolnoki Szolgálta-
tási Szakképzési Centrumhoz tartoztunk. Jú-
lius elseje óta a két szolnoki székhelyű szak-
képzési centrumot összevonták. A műszaki 
és a szolgáltatási centrumból egy Szolnoki 
Szakképzési Centrum lett, ahova immáron 
11 tagintézmény tartozik. Ez abból a szem-
pontból nehézségeket okoz, hogy több mint 
hatezer diákról és ötszáz alkalmazottról van 
szó. De talán abból a szempontból színe-
sebb, hogy eddig egy olyan szakképzési 
centrumhoz tartoztunk, ahol minden iskola 
szolnoki volt, egyedül mi voltunk úgymond a 
vidékiek. Most, ebben a centrumban ott sze-
repel az újszászi, a jászberényi iskola, és ott 
vagyunk mi is. A térlátás - akár a centrum ve-
zetőségében is - növekedhet, hisz másmi-
lyen problémák vannak vidéken, mint mond-
juk a megyeszékhelyen – fogalmazott Mol-
nár Aranka. Az iskola igazgatónője szerint a 
szervezeti átállás zökkenőmentes, a kollé-
gák és a diákok nemigen éreznek semmit a 
változásból.

Ma már nem az önkormányzat tartja fenn 
a martfűi középiskolát, de a Dami kapcsolata 
a településsel továbbra is szoros. A nagy 
múltú, városunk létrejöttét meghatározó, 
1944-ben munkaiskolaként alapított oktatási 
intézmény 75 éve erősíti Martfűt, a helyi és 
távolabbi települések gazdasági szereplőit.

Herbály Jánosné
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Sikeresen zárult az 5. Autómentes Nap 
településünkön. A bölcsődétől a szakközép-
iskoláig próbáltunk minden korcsoportot 
megcélozni. A színvonalas lebonyolításhoz 
öt fő érkezett a Szolnoki Rendőrkapitányság 
állományából.

A Martfűi József Attila Általános Iskolában 
és a Damjanich János Szakképző Iskola és 
Kollégiumban a közúti közlekedés veszélyei-
re figyelmeztető előadásokon vehettek részt 
a diákok. A kisebbeknek játékos foglalkozást 
tartottak a Játékvár Óvoda és Bölcsőde Kos-
suth úti tagintézményében.

Előzetesen kerékpár regisztrációhoz 
szükséges adatfelmérő ívek kerültek az Álta-
lános Iskolában kiosztásra, és a BIKESAFE 
országos akció keretén belül regisztrálták is 
azoknak a gyerekeknek a kerékpárjait, akik 
ezt igényelték.

A gyerekek ügyességi pályán tehették 
próbára kerékpártudásukat az Általános Is-

5. Martfűi Autómentes Nap
ÜGYESSÉGI PÁLYÁK, KERÉKPÁR REGISZTRÁCIÓ, 
KÖZLEKEDÉSBIZTONSÁGI ELŐADÁSOK ÉS ESZKÖZÖK

kola pályáján. Délelőtt az ovisok, délután pe-
dig az alsó tagozatos diákok használhatták a 
kialakított pályát.

A helyi Rendőrség is a kezdeményezés 
mellé állt, a reggeli kerékpár átvizsgálásban 
segédkeztek a Martfűi Polgárőrséggel 
együtt. A hiányosan felszerelt kerékpárok tu-
lajdonosainak első-hátsó ledes világítást 
osztottak ki, csakúgy, mint a városlakók ré-
szére, akik nemcsak pénteken, hanem hét-
végén is találkozhattak ebből a célból a rend 
őreivel. A kicsik rendőrautó bemutatón is 
részt vehettek, és a Mentőállomáson megte-
kinthették a mentőautók felszerelését is.

Különböző, a közlekedést biztonságo-
sabbá tevő eszközöket is átvehettek a részt-
vevők, valamint a bölcsődében és az óvo-
dákban összesen 12 db rollert vehettek bir-
tokba a gyerekek, ezzel is elősegítve koordi-
nációs készségük fejlesztését, és labdákkal 
is gazdagabbak lettek a csoportok.

Most, az országos kampány szlogenjével 
élve, „Sétálj Velünk” közös sétára hívtam a 
csatlakozni vágyókat, de ez nem volt olyan 
sikeres, mint a közös bringázásunk szokott 
lenni, a kitartó résztvevőknek viszont köszö-
nöm a csatlakozást.

Évek óta az teszi sikeressé ezt a prog-
ramsorozatot, hogy a programban részt vevő 
intézmények munkatársai egy emberként se-
gítenek megvalósítani az eltervezett progra-
mokat, amit szeretnék megköszönni nekik. 
Azon túl, hogy a gyerekek jól érzik magukat a 
különböző programokon, észrevétlenül ala-

kíthatjuk szemléletüket a biztonságos közle-
kedéssel kapcsolatban.

Ezúton is szeretnék köszönetet mondani 
a támogatóinak is, hogy a program sikeres 
megvalósítását elősegítették: Martfű Város 
Önkormányzata, Deszán Kft., Bácsvíz Zrt., 
Bunge Zrt., Penta Print Kft., Csüllög és Társa 
Kft., Martfűi Úszó és Triatlon Klub, Martfűi 
Rendőrőrs, Martfűi Polgárőr Egyesület, 
Országos Mentőszolgálat, Szolnoki Rendőr-
kapitányság, Innovációs és Technológia 
Minisztérium.

Szekeres Mónika Gizella

önkormányzati képviselő

programsorozat szervezője

Iskolánk évek óta részt vesz az MDSZ 
által szervezett diáksport napon, mely mára 
már európai méretűvé vált, hiszen szeptem-
ber utolsó pénteki napján sok ezer diák 
együtt sportolt a kontinensen.

 Az ESSD /Európai Diáksport Napja/ moz-
galom célja, hogy minél több gyereket és 
hozzájuk kapcsolódó felnőttet mozgasson 
meg, lehetőséget teremtve az együttes spor-
tolásra, közös élményszerzésre.

Ezen a napon a résztvevők lefutják a 
2019 métert, valamint 120 perces mozgáste-
vékenységet végeznek.

Iskolánk tanulói a kicsiktől a nagyokig 
többféle helyszínen lelkesen sportoltak: fu-
tottak, gyalogoltak, kerékpároztak, sor- és 
váltóversenyen versengtek, labdás játékok-
ban, foci meccseken vettek részt, spinning, 
ugrálókötél, floorball, asztalitenisz foglalko-
zásokon próbálták ki ügyességüket, kitartá-
sukat.

A versenyeken elfáradt diákok jólesően 
kortyolgatták a csapvizet és kóstolgatták a 
finom őszi gyümölcsöket, zöldségeket.

A kellemes nyárvégi idő is hozzájárult a 
diákok aktív részvételéhez a rendezvé-
nyünkön.

Diáksport nap az általános iskolában

Bízunk benne, hogy a jövő évben is sike-
rül ilyen sokszínű programmal ennyi lelkes 
tanulót mozgásra hívni, hogy a martfűi iskola 
részvételével mi is hozzájáruljunk az európai 
mozgástér kiszélesítéséhez.

Támogatóinknak köszönet: Válts Fittre - 
Aranyi Erzsébet spinning tréner, Papp Orso-
lya tanárnő, ugrókötél edző, Kovács Zsolt 
egyéni vállalkozó, Fruit Duó Kft - Zöldség-
Gyümölcs Piac, Rendőrök, Polgárőrök.    

 KNK                                                                  
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A környezetvédelmi nevelés egyre na-
gyobb hangsúlyt kap társadalmi életünk min-
den területén. Mi, pedagógusok is aggódva 
figyeljük a Földünket és élővilágát fenyegető 
veszélyeket. Természetszerető, környezetét 
védő emberekre van szükség, akik viselke-
désükkel, cselekedeteikkel tenni tudnak élet-
terük megóvása érdekében.

A környezetvédelmi szemlélet kialakítá-
sára legfogékonyabb időszak az óvodáskor. 
A kíváncsi, mindenre nyitott gyermek a legér-
zékenyebb a környezetében végbemenő 
változásokra. Pedagógiai programunkban ki-
emelt figyelemmel kísérjük a környezetvéde-
lem jeles napjait. Játékos formában, közvet-
len tapasztalatszerzéssel minden évben 
megemlékezünk az Állatok világnapjáról, így 
tettünk ebben az évben is, október 4-én.

Ezen a napon még több ismeretet és él-
ményt nyújtottunk az állatokról. Érzékelték a 
gyermekek, hogy az állatoknak fontos szere-
pük van a természetben, ezért ne bántsák, 
ne tapossák, inkább védelmezzék őket.

A Kossuth úti Tagóvodában a pedagógu-
sok, és a néhány éve még az ebbe az intéz-
ménybe járó testvérpár édesapja, Molnár 
László és állatszerető ismerősei, változatos 
programokkal próbálták közelebb hozni a 
gyermekekhez az állatokat. Az óvodások 
nagy lelkesedéssel vettek részt a kosorrú ha-
talmas nyuszi, a vietnámi csüngő hasú ser-
tés, a kutyák, a kopasznyakú kakasok és tyú-
kok megismerésében, a lovaglás és patkolás 
felfedezésében, és a postagalambok repte-
tésében.

A Munkácsy úti Óvodában is az volt az 
óvodapedagógusok célja, hogy ezen a na-
pon felhívják a gyermekek figyelmét az őket 
körülvevő állat- és növényvilágra, védelmük 
fontosságára.

Az óvoda három csoportja is a Kukucska 
lovas clubhoz látogatott el, ahol megnézték 
az állatokat, megismerkedtek azok tulajdon-
ságaival, és nyuszi, kecske simogatására és 
etetésére is volt lehetőségük a gyermekek-
nek. Közben megismerkedtek életmódjuk-
kal, az állatgondozással, az ember gondozó 
munkájával. Bemutatták az ott tartott lovakat, 
tulajdonságaikat, szokásaikat, és azt, ho-
gyan gondozzák őket. Érdekességként né-
hány lószerszámot és használatát is megis-
merhették a gyermekek. Végül jó hangulat-
ban, lovas dalokat énekelve, mondókázva lo-
vas kocsikáztak a városban.

A Játékvár Óvoda és Bölcsőde nagycso-
portosai és nagy-középsősei Tiszaföldváron, 
a Földrajzi Múzeumban, múzeumpedagógiai 
foglalkozáson vettek részt, ahol színes prog-
ramokkal várták a gyermekeket. Megismer-
kedtek a Tiszazug állatvilágával, azok élet-
módjával. Megcsodálhatták az akváriumot, 
állatok csontvázait, és nagy sikere volt a ré-
gészkedésnek is. Lehetőség nyílt barkácso-
lásra, és kipróbálhattak természetes anyag-
ból készült játékokat.

Mindenkinek nagyszerű, élvezetes, isme-
retekben és élményekben gazdag progra-
mokban volt része.

Vargáné Nagy Katalin, Varczag 
Györgyné 

óvodapedagógusok

A Játékvár Óvoda és Bölcsőde jeles napjai
AZ ÁLLATOK VILÁGNAPJA - OKTÓBER 4.

Családi napot szervezett a Lorenz Shoe 
Group Kft. szeptember 14.-én. Az első alka-
lommal, hagyományteremtő céllal megren-
dezett családi program, mintegy 600 résztve-
vőjével, azonnal nagy sikert aratott a kft. 
Munkatársai és családtagjaik körében.

– A cél az volt, hogy a dolgozóinknak lehe-
tőséget teremtsünk arra, hogy kötetlenül, jó 
hangulatban találkozhassanak kollégáikkal, 
és a családtagoknak se kelljen lemondani ró-
luk, közös programokon vehessenek részt. A 
rendezvény kimondottan jól sikerült. Ezen 
felbátorodva kijelenthetjük, hogy jövőre is 
megrendezzük a Családi Napot, valóban 
„hagyományt teremtünk“ – tájékoztatott a 
cég képviselője.

Főzés, mesevetítés, arcfestés, trambulin, 
ugrálóvár, számos ügyességi játék, arcápo-

lási szaktanácsadás, íjászat, foci és tombola 
is színesítette a Lorenz Családi Nap változa-
tos programját.

A színvonalas rendezvényhez hozzájárult 
Szőke Ferenc, a Martfűi Városi Szabadidős 
Egyesület képviseletében, Sinkáné Szőke 
Ilona arcápolási szaktanácsadással, Dürgő-
né Kovács Piroska íjászattal, gyermekbuli 
ugrálóvárakkal.

A tombolához értékes és különleges fel-
ajánlások érkeztek, mint pl. Majzik Anita koz-
metikustól különböző kezelések, Csányi Do-
rinától Lorenz logós torta, Molnár Józsefnétől 
gobelin. A dolgozók is ajánlottak fel tombola-
nyereményt. Köszönet nekik, a sok-sok segí-
tőnek és minden résztvevőnek a rendezvény 
sikeréért.

Herbályné Kalmár Irén
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Október van, és ez számunkra azt jelenti: 
Országos Könyvtári Napok. A martfűi városi 
könyvtár dolgozói és hiszem, olvasói számá-
ra is az év legkiemelkedőbb, igen várt ese-
ménysorozata.

Könyvtárak az emberért, felelősség a 
Földért – ez az idei könyvtári napok jelmon-
data. Ebben az évben az Országos Könyvtári 
Napok tematikája az ENSZ fenntartható fej-
lődési keretrendszerére épül. A cél az volt, 

rálisan különösen értékes eseményt, egy 
ÍRÓ-OLVASÓ találkozót, ahol lehetőségünk 
adódik testközelbe kerülni a kortárs magyar 
irodalommal. Ajándéknak szánjuk, és mi ma-
gunk is úgy éljük meg ezeket a találkozókat, 
találkozásokat. Egy kisváros életében külö-
nösen jelentős, nem magától értetődő pilla-
natok ezek.

A könyvtárban fent ülnek a polcokon a 
kedvenc könyvek, az aktuális olvasói közös-
ség kedvenc könyvei. Időről időre kiválasz-
tódnak a kedvenc szerzők. Több éve már, 
hogy kedvenc lett idei vendégünk is. Tudjuk 
ezt a kölcsönzési statisztikákon túl abból is, 
hogy felolvasó est nem múlik el úgy, hogy el 
ne hangozna tőle egy novella.

Régi vágyunk volt, hogy személyesen ta-
lálkozzunk vele. Az Országos Könyvtári Na-
pok martfűi eseménysorozatában kiemelt 
programunk vendége TÓTH KRISZTINA köl-
tő, író, műfordító volt. Kengyel Éva beszélge-
tett vele lelkes közönség előtt.

Tóth Krisztina a magyar kortársirodalom 
egyik meghatározó egyénisége, gyermekek-
nek és felnőtteknek szánt műveit sok martfűi 
olvasó kedveli. Az író-olvasó találkozóra is 
szép számmal érkeztek érdeklődők, nagy 
meglepetésünkre és örömünkre gyermekek 
is. Megismerhették vendégünk életútját, kö-
teteit és különleges személyiségét, mely 
egyszerre érzékeny és nyitott. Gyermekiro-
dalmában könnyedén feldolgozza az olyan 
tabutémákat, mint a daganatos betegség, az 
orrfolyás…

Megtudhattuk, egy fotós szemével jár-kel 
a világban, érzékelve és tovább gondolva a 
látott mikrotörténetet, ugyanakkor sok kuta-
tást is igényel a munkája. Szívesen mesélt 
arról is, mit csinál, amikor nem ír. Anyaként a 
gyermekével játszva, a háztartást vezetve 
éppúgy használja fantáziáját, mint írói és for-
dítói munkájában. Érdeklődve hallgattuk, 
amint irodalmának sajátos jegyeiről mesélt, 
és örömmel fogadtuk felolvasásait is. A 2019-
ben megjelent Fehér farkas című novelláskö-
tetével ismerkedve elmélyültünk komoly filo-
zófiájában.

nagyra tartja, hiszen Tóth Krisztina munkás-
sága évek óta érettségi tétel az intézmény-
ben.

ÜLTESS FÁT, OLVASS ALATTA KÖNY-
VET! – Ez volt a mottója annak az országos 
kezdeményezésnek, amelynek kitalálója a 
mezőkovácsházi Városi Könyvtár. Közel 200 
könyvtár, köztük mi is, csatlakoztunk a prog-
ramhoz.

A cél kettős volt: felhívni a figyelmet a kör-
nyezettudatosságra, a környezetvédelemre, 
és népszerűsíteni az olvasást.

A faültetés életadás. Akár meghatónak is 
érezhetjük, hogy október 4-én délután új élet 
született a Művelődési Központ parkjában, 
éppen a könyvtár ablakai alatt. Hiszünk ben-
ne, hogy a Könyvtár Fája hosszú életű lesz - 
ha nem is örök, mint a könyvek - és még mi is 
megérhetjük, hogy nagyra nő, árnyat ad, és 
olvashatunk is alatta. Boldogság volt tapasz-
talni, hogy sokan érezték szívügyüknek a 
kezdeményezést. A könyvtár minden kiscso-
portja képviseltette magát, jöttek kisgyerme-
kes családok is, így együtt kötözhettük fel a 
könyvtárunkra utaló feliratos szalagokat a 
platánfánkra.

Irodalmi program volt a folytatás, péntek 
este tartottuk a már hagyományosnak mond-
ható FELOLVASÓ ESTet. Az idén is hallgat-
tuk egymást szeretettel, kóstolgattunk finom 
irodalmi falatokat, és nem maradt el a jól 
megszokott „öszöm-iszom” sem.

A KÖNYVES VASÁRNAPon a könyvtár, a 
Martfűi Hely- és Ipartörténeti gyűjtemény és 
a Pécskői Gyűjtemény rendkívüli nyitvatartá-
sával, ingyenes beiratkozási lehetőséggel 
vártuk az olvasókat. Kínáltuk szeretettel a 
helytörténeti gyűjteményhez készült A cipőki-
rály birodalma című mesét és a Pécskői csa-
lád néprajzi gyűjteményéhez íródott  Házi ál-
dás avagy derűs mese Miki bácsi gyűjtéséből 
című történetet nem csak gyerekeknek.

Minden évben lelkesen készülünk erre az 
ünnepi hétre. Elégedetten zártuk az ese-
ménysorozatot, reméljük így éreztek látoga-
tóink is.

Kengyel Éva, Székácsné Tálas Gabriella

Országos Könyvtári Napok 2019

hogy könyvtári környezetben, sajátos eszkö-
zeinkkel körbejárjunk néhány fontos témát, 
és így, az információ átadásával, cseréjével, 
mi is tegyünk egy apró lépést egy tökélete-
sebb, élhetőbb, fenntartható világ megterem-
téséért.

Programsorozatunkat ezúttal is minden 
korosztályra gondolva terveztük. Olyan té-
mákat választottunk, amelyek aktuálisak, so-
kunkat érintenek.

Az első esemény a NÉPMESE NAPJA 
volt. 2005. óta ünnepeljük szeptember 30-án, 
Benedek Elek születésnapján a magyar nép-
meséket. Ezen a napon különös tisztelettel 
tekintünk népmeséinkre, más népek meséi-
re. Gondoskodnunk kell arról, hogy a népme-
sék fennmaradjanak, a bennük rejlő bölcses-
ségek tovább adódjanak. Ezért a Népmese 
Napján feladatunk minden felnőtt figyelmét 
felhívni a mesék, a mesehallgatás varázsla-
tos erejére, rendkívüli fontosságára. A mese, 
a mesélés semmivel nem pótolható. A me-
sékben sok-sok generáció mély bölcsessége 
fogalmazódik meg. A jelképekkel teleszőtt, 
mély értelmű történetek egész életünk során 
segítenek, eligazítást nyújtanak, megoldáso-
kat mutatnak, tanítanak. A mesékből megta-
nulhatunk saját lelkünkben olvasni.

A Martfű Városi Könyvtárban Soós Emő-
ke bábszínész, énekes, mesemondóval ün-
nepeltük a Népmese Napját. Emőke csodá-
latos tájszólással előadott népmesékkel va-
rázsolt el közel 80 gyermeket. Együtt velük 
megfogalmazta, mennyire fontos a mese az 
életünkben, hogy lelkünket kell táplálni vele. 
Bíztatta őket, kérjék szüleiktől, nagyszüleik-
től minden nap a mesét.  Emőke énekszóval, 
közös énekléssel búcsúztatta kis közönsé-
gét, akik mesekekszet majszolva, mesével 
telve, mosolyogva indultak vissza az óvodá-
ba, iskolába.

Második programunk még mindig a me-
sékről szólt. Szeptember 30-án MESÉLDÉT, 
családi mesedélutánt tartottunk a gyermek-
könyvtárban.

GONDOLKODJUK ÖKOSAN! címmel 
kisiskolások és felső tagozatos diákok szá-

mára tartottunk játékos környezetvédelmi 
foglalkozásokat október 2-án. Örömmel ta-
pasztaltuk, hogy ebben a témában is jártasak 
már a gyerekek, lelkesen beszélnek arról, 
hogyan tudnak ők maguk is hozzájárulni kör-
nyezetünk védelméhez. Bízhatunk benne, 
hogy nekik köszönhetően szebb lesz a jövő.

Az Országos Könyvtári Napok egy hete 
alatt a programok sorába minden évben 
igyekszünk belefűzni egy irodalmilag, kultu-

Megtudtuk azt is, sok nyelvre fordítják le 
műveit, és több film is készült az írásai nyo-
mán. Szívesen dedikálta köteteit és beszél-
getett a találkozó látogatóival.   Mire ez a cikk 
megjelenik, fizikailag ugyan már nincs itt kö-
zöttünk, de emlékbe itt hagyta aláírásait, 
gondolatait, személyes varázsát. Bízunk 
benne, hogy új érdeklődők is felfedezik köte-
teit, és írásait sokáig hallhatjuk még felolva-
sóesteken. Alkotásait a helyi középiskola is 
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PROGRAMAJÁNLÓ

Az intézmény nyitvatartási rendje:

hétfőtől - péntekig 8.00 - 20.00 óráig,
szombat - vasárnap rendezvények szerinti 

nyitva tartásban.

Tel.: (56) 450-146, 450-552

Október 18. péntek, 16:00: FOMO,
18:00: Joker

Október 19. szombat, 16:00: Demóna, 
18:00: Joker

Október 20. vasárnap, 16:00: Demóna, 
18:00: Akik maradtak

Október 24. csütörtök, 18:00: Joker

Október 27. vasárnap, 16:00: Demóna, 
18:00: Gemini Man

Október 31. csütörtök, 18:00: Joker

November 1. péntek, 16:00: Demóna, 
18:00: Terminátor: Sötét végzet

November 2. szombat, 16:00: Adams 
Family - A galád család, 18:00: 
Terminátor: Sötét végzet

November 3. vasárnap, 16:00: Adams 
Family - A galád család, 18:00: Gemini 
Man

Október 18. péntek, 15 óra:

A Jóreménység Klub 25 éves jubileumi 
bálja az intézmény pódiumtermében. Ün-
nepi műsorok, vetítés, visszaemlékezé-
sek. Zene: Ali & Roni

Október 22. kedd:

ISKOLAI MEGEMLÉKEZÉSEK

10 óra: A Martfűi József Attila Általános Is-
kola,

11.15 óra: a Szolnoki Szakképzési Centrum 
Damjanich János Szakképző Iskolája és 
Kollégiuma ünnepi megemlékezése az in-
tézmény színháztermében.

Október 23. szerda, 10 óra:

Városi Ünnepi Megemlékezés az 1956-
os forradalom és szabadságharc alkal-
mából a Művelődési Központ színházter-
mében.

Ünnepi műsor: a Szolnoki Szakképzési 
Centrum Damjanich János Szakképző Is-
kolája és Kollégiuma diákjainak előadá-
sában.

Ünnepi díszmenet és koszorúzás a 
Martfűi Református Templom 1956-os 
emlékhelyénél.

Október 25. péntek, 15 óra:

Cintányéros cudar világ – operett és 
musical műsor az intézmény színházter-
mében. Szervező: Dan-Ton Művészeti 
Egyesület. Jegyár: 1900 Ft

Országos Sakkverseny a Martfűi Sakk-
szakosztály szervezésében az intézmény 
pódiumtermében

Október 26. szombat, 16 óra:

75 ÉVES A MARTFŰI KÖZÉPISKOLA – A 
Szolnoki SZC Damjanich János Szakkép-
ző Iskolája és Kollégiuma JUBILEUMI 
GÁLAMŰSORA az intézmény színházter-
mében.

Visszaemlékezések, iskolai filmrészletek, 
zenei és irodalmi betétek. Az ünnepély 
után fáklyás felvonulás a Középiskolába. 
Nyitott termek estéje, kötetlen beszélge-
tés tanárok, diákok, városlakók között, és 
bepillantás a jelenlegi szakmáikba, az is-
kola életébe.

November 5. kedd, 8.15 óra: 

„Rézmélyből fölzengő…” – a Heavy 
Brass Guys Tuba Quartet műsora. A kö-
zépiskolai filharmónia bérletsorozat első 
előadása.

November 9. szombat, 11 óra:

„Színek textilbe öntve” címmel, a Mart-
fűi Napraforgók Folt-mozaik Varróklub ki-
állításának megnyitója és regionális folt-
varró találkozó, szakmai nap.

Textilvásár az Ili Textilház kínálatából.

November 10. vasárnap, 18 óra:

„Se veled, se nélküled” – vígjáték 2 fel-
vonásban. A Négy Arc Színház produkci-
ója. Főbb szerepekben: Gregor Berna-
dett, Viczián Ottó, Ács Bálint. Rendezte: 
Gregor Bernadett

Jótékonysági előadás a budapesti Szent 
Erzsébet Gyermekalapítvány szervezé-
sében. Információ: 06/1/787-1850

November 16. szombat, 19 óra:

„Ezer 1 éjszaka” – ALAPÍTVÁNYI BÁL a 
Játékvár Óvoda és Bölcsőde Portyázó 
Porontyok Alapítványa szervezésében. 

Jegyek elővételben, asztalfoglalással az 
óvodákban és a bölcsődében vásárolha-
tók 2.000 Ft-os áron. Zenél: Körös Party 
Band. „Keleti” hangulat, Seherezádé kok-
télok, tombola, büfé, hidegtálak Aladdin 
kedvenc ételeiből, tánc, szórakozás.

A bál bevételét a Játékvár Óvoda és Böl-
csőde gyermekeire fordítják.

November 20. szerda, 15 óra:

Nils Holgersson csodálatos utazása a 
vadludakkal – a Fogi Színház zenés me-
sejátéka. A ”Csiri-biri” színházbérlet 2. 
előadása.

November 22. péntek, 15 óra:

Tiszazugi Nyugdíjastalálkozó a Kos-
suth úti Nyugdíjasklub szervezésében.

November 23. szombat, 9 óra:

Nonstop Vetélkedő a Martfűi Szabad-
idős Kör szervezésében.

November 29. péntek, 18 óra:

KISS ÁDÁM és HAJDÚ BALÁZS estje, 
vendég: Elek Péter. Jegyek 3600 Ft-os 
áron korlátozott számban kaphatóak.

KIÁLLÍTÁS

Október 10. - november 5.

Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Amatőr 
Alkotók Képző- és Iparművészeti Tár-
lata. Támogató: NKA, MVMKK

MÚZEUMOK ŐSZI FESZTIVÁLJA 2019. a 
Szentendrei Skanzen támogatásával

Október 15. kedd, 17 óra:

TYERESKOVA-PIKNIK a Mártírok úti ját-
szótéren. Helytörténeti szemezgetés és 
távcsöves csillagászati bemutató Halmai 
Istvánnal és Újlaki Csabával. Vendégünk: 
Farkas Roland, a Tyereskova Lakásszö-
vetkezet elnöke.

Október 29. kedd, 9.30 óra:

5 éves a Martfűi Hely- és Ipartörténeti 
Gyűjtemény. KONFERENCIA témája: 
Modern múzeumok sokrétű szerepe. 

Tervezett előadóink: Balázs-Legeza Bor-
bála, a Szentendrei Szabadtéri Néprajzi 

Múzeum muzeológusa, Molnár Ernő, a 
Debreceni Egyetem adjunktusa, Pató Má-
ria, a Damjanich János Múzeum Közön-
ségkapcsolati Osztályának vezetője, 
Pusztai Gabriella, a Kunszentmártoni Ál-
talános Művelődési Központ vezetője, 
Pusztai Zsolt, a Túri Fazekas Múzeum 
igazgatója, Rágyanszky István, a Bata 
emlékbizottság elnöke.

Beszélgetés Jankovics Zsuzsannával: 
Tervezőként a Tisza Cipőgyárban

Október 31. csütörtök, 19 óra:

KAJDUM ÁTKA – nyomozós játék a Mart-
fűi Airsoft Egyesület és a Martfűi Hely- és 
Ipartörténeti Gyűjtemény szervezésében. 
Részletek: Kajdum Átka facebook ese-
mény

November 7. csütörtök, 17 óra és 18 óra:

Volt egyszer egy Irodaház – Kukkants 
be velünk az egykori irodákba és a cipő-
gyár mindennapjaiba! Támogató: Pilkó Bt.

KÖNYVTÁRI PROGRAMOK 2019. október-
november

Október 28. 14.00: LEGYÜNK EGYÜTT 
OKOSABBAK! Ismerkedés az okosesz-
közökkel – Digitális Jólét Program-foglal-
kozás korhatár nélkül

November 11. 14.00: LEGYÜNK EGYÜTT 
OKOSABBAK! Ismerkedés az okosesz-
közökkel – Digitális Jólét Program-foglal-
kozás korhatár nélkül

November 11. 15.00: REJTVÉNYFEJTŐK 
KLUBJA

November 11. 15.30: LAPOZÓ OLVASÓ-
KÖR – Déry Tiborra emlékezünk

November 22. 17.00: MESÉLDE – családi 
mesedélután

November 25. 14.00: LEGYÜNK EGYÜTT 
OKOSABBAK! Ismerkedés az okosesz-
közökkel – Digitális Jólét Program-foglal-
kozás korhatár nélkül
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